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Διαβάστε το 
«Παρατηρητήριο 

Εξουσίας» 
στην σελίδα 3

Τα επιχειρηματικά στελέχη 
αναμένουν ανεβασμένη 

κερδοφορία το 2025  
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

The Game 
Changer
Αλλάζει τους όρους του 

παιχνιδιού στην σελίδα 32

Απόστολος Χονδρόπουλος

Νίκος Λιονάκης

Αξιολόγηση, 
το μεγάλο 
στοίχημα

Μονότονος 
φαύλος 
κύκλος 

n Σελ. 5

Δημήτρης Κουκλουμπέρης

Μονιμότητα 
στο δημόσιο n Σελ. 7

n Σελ. 9

n Σελ. 16-17

Εβδομαδιαία ψηφιακή 
πολιτική-επιχειρηματική εφημερίδα

n Σελ. 4-5

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ  #15

ΚΑΘΑΡΟ ΜΥΑΛΟ 
ΚΑΙ ΛΙΓΟΤΕΡΟ... 

ΚΙΝΗΤΟ  

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΕΣ

Ο Ιωάννης Παναγιωτόπουλος, 
γράφει τι αναμένουν 
οι Χριστιανοί από  

τον Πάπα Λέοντα 14ο 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ: Στράτος 
Στρατηγάκης, εκπαιδευτικός 

Στο μυαλό του 
Κιρ Στάρμερ

n Σελ. 22-23 n Σελ. 12-13n Σελ. 14

ΠΡΟΣΔΟΚΙΕΣ

Η μονιμότητα στο δημόσιο και οι επόμενες πρωτοβουλίες του Κυριάκου Μητσοτάκη 

ΤΑ ΒΑΖΕΙ ΜΕ ΤΟ
ΒΑΘΥ ΚΡΑΤΟΣ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

του Γιάννη Λοβέρδου, 
Υφυπουργός Εξωτερικών, 

Βουλευτής ΝΔ Β2 Αθηνών,   

Όχι μικροπολιτική 
πάνω στα Τέμπη

n Σελ. 18-19
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Με φετινό θέμα «Ομογενειακά μέσα ενημέρωσης: προκλήσεις και προοπτικές για την ελληνική γλώσσα 
και πολιτισμό», το Εργαστήριο Μελέτης Κοινωνικών Θεμάτων, Μέσων Ενημέρωσης και Εκπαίδευσης 
του Παιδαγωγικού Τμήματος Νηπιαγωγών της Σχολής Επιστημών Αγωγής του Πανεπιστημίου Ιωαννί-
νων και το Maliotis Cultural Center at Hellenic College της Βοστώνης διοργανώνουν αυτές τις ημέρες το 
11ο Διεθνές Θερινό Πανεπιστήμιο «Ελληνική Γλώσσα, Πολιτισμός και ΜΜΕ». 

Η δράση ξεκίνησε ήδη στη Βοστώνη στις 24 Μαΐου και θα ολοκληρωθεί στις 29 Μαΐου.
Το Διεθνές Θερινό Πανεπιστήμιο «Ελληνική Γλώσσα, Πολιτισμός και ΜΜΕ» τελεί υπό την αιγί-

δα της Βουλής των Ελλήνων. Επίσης, το πρόγραμμα τελεί υπό την αιγίδα και με τη στήριξη της Γενικής 
Γραμματείας Απόδημου Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας του Υπουργείου Εξωτερικών. Υπο-
γραμμίζεται ότι το πρόγραμμα έχει ενταχθεί στο στρατηγικό σχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών για τον 
Απόδημο Ελληνισμό (2024-2027).

Φέτος συμμετέχουν ακόμη:
     Οικουμενικό Πατριαρχείο, Τμήμα Eλληνικής Παιδείας (Ecumenical Patriarchate, Greek 
Education Department),

     Ελληνορθόδοξη Αρχιεπισκοπή Αμερικής, Τμήμα Ελληνικής Παιδείας (Greek Orthodox 
Archdiocese of America, Department of Greek Education),

     Greek Applied Linguistics Association,
     Αθηναϊκό και Μακεδονικό Πρακτορείο Ειδήσεων,
     Study in Greece,
     The University of Chicago, Center for Hellenic Studies, και 
     Fondazione Vexillum
     Hellenic Association of Political Scientists

Το πρόγραμμα απευθύνεται σε δημοσιογράφους, προπτυχιακούς και μεταπτυχιακούς φοιτητές, δι-
δάκτορες, εκπαιδευτικούς, ενώ δέχεται και ένα ποσοστό επαγγελματιών που έχουν αντίστοιχα εν-
διαφέροντα, στο πλαίσιο της δια βίου μάθησης.

ΠΑΜΕ ΒΟΣΤΏΝΗ
H ipaper είναι υποστηρικτής της σημαντικής αυτής δράσης για την 
ελληνική ομογένεια. Με live-streaming από τη Βοστώνη θα σας 

μεταφέρει κάθε μέρα στον ιστότοπό της, απευθείας, όλες τις δράσεις.

IPAPER E.E.
ΑΦΜ: 802771664 
ΔOY: ΚΕΦΟΔΕ ΑΤΤΙΚΗΣ 
Σκουφά 11, Αθήνα, Τ.Κ. 10673 
Τηλ: 210-9510006
Email: info@ipaper.gr
Web: www.ipaper.gr

ΙΔΙΟΚΤΗΣΙΑ
IPAPER E.E.

ΕΚΔΟΤΗΣ
ΑΝΕΣΤΗΣ ΓΕΡΟΝΙΚΟΛΑΚΗΣ

ΓΕΝΙΚΗ Δ/ΝΣΗ IPAPER E.E.
Αγάπη Κόρμπε

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΟΜΑΔΑ
Απόστολος Χονδρόπουλος
Δημήτρης Γιαννακόπουλος
Μάρθα Λεκκάκου
Νίκος Λιονάκης
Δημήτρης Κυριακόπουλος
Δημήτρης Κουκλουμπέρης
Γιώργος Σαργιαννίδης
Ανδρέας Μαζαράκης

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΎΜΒΟΎΛΟΣ
Χαράλαμπος Τσιανάκας

ΔΗΜΙΟΎΡΓΙΚΟ & ΣΕΛΙΔΟΠΟΙΗΣΗ: 
Συμεωνάκης Μάνος

Ο Μαυρίκης και το μουσείο Κορίνθου  

Ποιος διώχνει ποιον; 

Στις 3 τα αξημέρωτα της Μεγάλης Πέμπτης 
12 Απριλίου 1990, τέσσερις αρχαιοκάπηλοι 
ξυλοκοπούν τον φύλακα του Μουσείου Κο-
ρίνθου και εισβάλλουν στον χώρα κλέβο-
ντας 285 έργα ανεκτίμητης αξίας. Επρόκειτο 
για τη μεγαλύτερη ληστεία αρχαιοτήτων αλ-
λά όχι τη μοναδική αφού μεταξύ  1987-1990  
είχε προηγηθεί  σωρεία κλοπών  στα μουσεία 
της Σπάρτης, της Αίγινας, της Τεγέας, της Ρό-
δου και της  Σάμου.  

Εννέα χρόνια στις 7 Σεπτεμβρίου 1999  
(ανήμερα του φονικού σεισμού  της Αθήνας)  
κατάσχονται από το FBI στο Μαϊάμι τα  274 από 
τα 285 κλαπέντα  αντικείμενα. Οι δύο από τους 
τέσσερις δράστες συλλαμβάνονται και κατα-
δικάζονται σε  20ετή  κάθειρξη, οι άλλοι δύο 

αναζητούνται όπως  και η Αμερικανίδα αποδέ-
κτρια των αρχαιοτήτων, ενώ 11 αρχαιότητες… 
έκαναν φτερά.  

Τα κενά μεγεθύνθηκαν κι άλλο τον Ιανουά-
ριο του 2001 όταν στην τελετή παραλαβής στο 
υπουργείο Πολιτισμού, ο «Έλληνας πληροφο-
ριοδότης» ενώπιον του τότε υπουργού Ευαγγ. 
Βενιζέλου και του Αμερικανού πρέσβη Νίκο-
λας Μπερνς  αποκάλυψε την ταυτότητα του! 
«Διαμαρτύρομαι γιατί δεν με αναφέρατε. Έχε-
τε πολύ αρνητική στάση απέναντι μου», τους εί-
πε εκνευρισμένος ο Χρήστος Μαυρίκης εξη-
γώντας κατόπιν στους δημοσιογράφους πόσο 
βοήθησε με τους «κοριούς» και τις πληροφορί-
ες του στην εξιχνίαση του εγκλήματος. Ποιος 
νόμιζε δηλαδή ότι θα τον πίστευε; 

Πολλά ακούγονται για την απόφαση του Σπύρου Μπιμπίλα να τερματίσει την 
πολιτική του καριέρα  που ξεκίνησε πριν δύο χρόνια με την εκλογή του στο 
ψηφοδέλτιο της «Πλεύσης Ελευθερίας». 

Για παράδειγμα, φημολογείται ότι η  πρόεδρος Ζωή τον έχει ξεγράψει και 
μάλιστα του έχει διαμηνύσει πως δεν τον υπολογίζει καν. 

Οι σχέσεις τους  είναι ανύπαρκτες και ο  Μπιμπίλας  εκτός από εκδηλώσεις 
για ηθοποιούς δεν συμμετέχει στα  πολιτικά δρώμενα.

Τι ψάχνουν οι Αμερικανοί      
Τα γεγονότα είναι γνωστά και στη 
συλλογική μνήμη οι αγώνες του Γρηγόρη  
Λαμπράκη διατηρήθηκαν άσβεστοι επί 
δεκαετίες  αποτελώντας  πλέον πολύτιμο 
στοιχείο της μεταπολεμικής ιστορίας της 
χώρας.  Στο σκοτάδι ωστόσο παρέμειναν 
κάμποσα όπως ότι ορισμένα βιβλία για 
τη «δίκη Λαμπράκη» στη  Θεσσαλονίκη 
γράφτηκαν από πρόσωπο σχετιζόμενο 
άμεσα με την εγχώρια τρομοκρατία. Έχει 
συγχωρεθεί μεν από το 1993 ωστόσο 
πρόσφατα ο φάκελος ξανάνοιξε πολύ 
προσεκτικά και διακριτικά. Οι τελευταίες 
δημόσιες αναφορές  Αμερικανών 
πρακτόρων που θήτευσαν στην Ελλάδα, 
περί 4 ασύλληπτων μελών της 17Ν 
σχετίζονται άμεσα με τον αποκαλούμενο 
«Μπάρμπα».

Οκτώβριο  
και αν…
Για τον Οκτώβριο μεταφέρθηκε τελικά ο 
χρόνος διεξαγωγής του ετήσιου συνεδρίου 
της  ΝΔ που ήταν να  γίνει αυτές  τις μέρες 
αλλά τελικά επικράτησαν οι ψυχραιμότεροι 
που είπαν ότι πέραν της αντικατάστασης της 
γραμματέως  Μαρίας  Συρεγγέλα  που θέλει 
καιρό τώρα  να φύγει, δεν υπάρχει έτερος 
λόγος συνάθροισης  Νεοδημοκρατών.  Οι 
πιθανότητες να αποκτήσει προεκλογική 
διάσταση η διαδικασία αυτή είναι πολλές. 
Μόνον έτσι – και σε αυτό συμφωνούν  όλοι 
– μπορεί  να μαζευτεί κόσμος.  Διαφορετικά  
θα τους ψάχνουνε με τα κιάλια.   

Ανδρέας Λοβέρδος
«Είχα αποφασίσει να δείρω τον 
Τσίπρα μέσα στη Βουλή αλλά οι 
συνεργάτες μου με έπεισαν να μη 
το κάνω γιατί θα ήταν η πολιτική 
μου καταστροφή. Αυτόν έπρεπε να 
μηνύσω κανονικά αλλά είμαι πολι-
τικός εγώ! Δεν στέφομαι ποτέ κα-
τά πολιτικών, δημοσιογράφων και 
δικαστών» είπε ο πρώην Yπουργός 
Υγείας. Δε θα αναφερθούμε στην 
ουσία του θέματος όμως στα αλή-
θεια… τι να πρωτοσχολιάσει κα-
νείς για τη δήλωση;

LIMIT  UP

LIMIT   DOWN

Το κόμμα Σαμαρά
Αρκετοί υποστηρίζουν ότι ο 
πρώην πρωθυπουργός Αντ.  
Σαμαράς θα ανακοινώσει τελικά 
την ίδρυση νέου κόμματος και πως 
σε αυτή τη φάση δεν  χρειάζονται 
πολλά - πολλά οργανωτικά 
καθώς δεν έχει ζητήσει ούτε από 
ανεξάρτητους βουλευτές να τον 
ακολουθήσουν ούτε φυσικά από 
Νεοδημοκράτες. Η ώρα των 
ανακοινώσεων δεν φαίνεται 
πάντως να αργεί.  

Τα σενάρια 
για Ανδρουλάκη
Τα πράγματα στο ΠΑΣΟΚ δεν 
είναι καθόλου καλά για τον  Νίκο 
Ανδρουλάκη. Φοβερά παράπονα 
εξακολουθούν να διατυπώνονται 
για τους χειρισμούς του στην 
πρόταση για Προανακριτική με 
το κακούργημα σε βάρος του  Κ. 
Καραμανλή και των υφυπουργών 
του αλλά και για την αδυναμία του 
να συνεννοηθεί  πολιτικά, έστω 
στοιχειωδώς με τα κόμματα της 
αντιπολίτευσης.  Το σενάριο της εν 
κινήσει αλλαγής του επανέρχεται 
χωρίς ωστόσο να ακούγονται 
αλλά ονόματα πλην των χαμένων 
στις εσωκομματικές, δηλαδή 
τον Π. Γερουλάνο και την Άννα 
Διαμαντοπούλου. Κάτι τέτοια ακούει 
ο πρόεδρος και δεν κλείνει μάτι.

Π
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Μπόρις Τζόνσον
Η Κάρι Τζόνσον έφερε στον κόσμο 
το τέταρτο παιδί της με τον πρώ-
ην Βρετανό πρωθυπουργό Μπό-
ρις Τζόνσον. Η μικρή Πόπι Ελάιζα 
Τζόζεφιν Τζόνσον γεννήθηκε στις 
21 Μαΐου. Η ευτυχής μητέρα έγρα-
ψε στο instagram: “Δεν μπορώ να 
πιστέψω πόσο όμορφη και μικρο-
σκοπική είσαι. Νιώθω τόσο απί-
στευτα τυχερή. Είμαστε όλοι από-
λυτα ερωτευμένοι μαζί σου. Δεν 
είμαι σίγουρη ότι έχω κοιμηθεί ού-
τε λεπτό από τότε που γεννήθηκες, 
καθώς δεν μπορώ να σταματήσω 
να κοιτάζω πόσο υπέροχη είσαι”.

ΓΡΑΦΕΙ 0 ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
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ΣΤΑ ΒΑΘΙΑ ΤΟΥ ΒΑΘΕΩΣ ΚΡΑΤΟΥΣ ΚΑΙ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΑΘΟΓΕΝΕΙΩΝ 
ΟΙ ΕΠΟΜΕΝΕΣ ΠΡΟΚΛΗΣΕΙΣ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Αξιολόγηση και αντιμετώπιση  προβλη-
μάτων που δημιουργεί το "βαθύ κράτος", 
θα παραμείνουν ψηλά στην κυβερνητική 
ατζέντα την επόμενη περίοδο.

Στον απόηχο και της συζήτησης περί άρ-
σης της μονιμότητας στο Δημόσιο που άνοιξε 
ενόψει Συνταγματικής Αναθεώρησης, το Μέ-
γαρο Μαξίμου φέρνει σε πρώτο πλάνο φαι-
νόμενα ταλαιπωρίας των πολιτών στις συ-
ναλλαγές με το κράτος, προετοιμάζοντας και 
παρεμβάσεις με στόχο παθογένειες του δημο-
σίου.

Την εποπτεία αυτής της πολύ σημαντικής 
πτυχής του κυβερνητικού έργου έχει ο αντι-
πρόεδρος, Κωστής Χατζηδάκης, ο οποίος χα-
ρακτηρίζει «μεγάλη πρόκληση» για τον ίδιο 
την αντιμετώπιση των κρατικών παθογενειών.

Με ζητήματα που αφορούν στο «βαθύ 
κράτος» συνδέονται ήδη οι  παρεμβάσεις στον 
σιδηρόδρομο με ορίζοντα ολοκλήρωσης 15 
μηνών, ελληνική  επένδυση 400 εκατομμυρί-
ων ευρώ για τον αναβάθμιση του δικτύου και 
360 εκατομμυρίων από ιταλικής πλευράς για 
προμήθεια 23 σύγχρονων συρμών.

Ταυτόχρονα, το κυβερνητικό ενδιαφέρον 
στρέφεται στις κτηματικές υπηρεσίες του Δη-
μοσίου, με τον κ. Χατζηδάκη μάλιστα να στη-
λιτεύει συχνά τις «ιστορίες καθημερινής τρέ-
λας» όπου «ζητούν με οθωμανικά φιρμάνια 
την περιουσία των πολιτών». 

Ενδεικτικό των προθέσεων είναι άλλωστε 
και το βήμα που ήδη έγινε για αναστολή άσκη-
σης αγωγών του Δημοσίου για την διεκδίκη-
ση ιδιωτικών περιουσιών.

Αναμένονται επίσης παρεμβάσεις για τις 
πολεοδομίες ως πεδία διαχρονικής ταλαιπω-
ρίας των πολιτών.

Πολύ σημαντικό θεωρείται όμως και το 
ζήτημα της τήρησης των προθεσμιών, με οδη-
γό μάλιστα την "αλλαγή παραδείγματος" από 
πλευράς Δημοσίου που σηματοδοτήθηκε με 
την μεταρρύθμιση που υποχρέωσε τους φο-
ρείς, κρατικούς και μη, να δίνουν έγκαιρα 
όλα τα αναγκαία δικαιολογητικά για τις δηλώ-
σεις, ανοίγοντας τον δρόμο ώστε οι φορολο-
γικές δηλώσεις να γίνονται σταθερά και κάθε 
χρόνο την ίδια περίοδο. Το σχόλιο Χατζηδά-
κη ότι "κερδίσαμε μία μάχη με το «βαθύ κρά-
τος», υποχρεώνοντας το Δημόσιο να κάνει το 
αυτονόητο", είναι χαρακτηριστικό της κυβερ-
νητικής οπτικής.

Ο αντιπρόεδρος της κυβέρνησης έχει ζη-

τήσει, μέσω επιστολής, συνδρομή σε αυτή την 
προσπάθεια και από τους γαλάζιους βουλευ-
τές, με προτάσεις για αντιμετώπιση πρακτικών 
αυθαιρεσίας της Διοίκησης και βελτίωση των 
υπηρεσιών που προσφέρει το κράτος στους 
πολίτες, οι οποίες θα μπορούν να λάβουν και 
μορφή νομοθετικών πρωτοβουλιών.

Πολύ ψηλά στον κυβερνητικό σχεδιασμό 
για το επόμενο διάστημα παραμένουν επίσης 
ακρίβεια, Υγεία και ασφάλεια στα Πανεπιστή-

μια, όπου στόχος είναι το σχετικό νομοσχέδιο 
να ετοιμαστεί μέσα στο καλοκαίρι.

Στο Υπουργικό Συμβούλιο εντός της εβδο-
μάδας θα συζητηθούν οι αλλαγές στην εποπτεία 
της αγοράς και η προστασία του καταναλωτή. 

Μέσα στον Ιούνιο προγραμματίζεται η 
έναρξη της ξεχωριστής αξιολόγησης των υπη-
ρεσιών των νοσοκομείων από κάθε ασθενή 
που θα λαμβάνει εξιτήριο.

Κατά τα προχθεσινά εγκαίνια του Κέντρου 

Υγείας Μεγάρων, ενός από τα 160 που ανακαινί-
ζονται με πόρους  από το Ταμείο Ανάκαμψης, ο κ. 
Μητσοτάκης προανήγγειλε ανακοινώσεις «πολύ 
σύντομα» και σε ότι αφορά την ψηφιακή αναβάθμι-
ση της Υγείας, διαβεβαιώνοντας πως η χώρα, «από 
εκεί που ήταν ουραγός, θα βρεθεί στην πρωτοπο-
ρία της Ευρώπης ως προς τον ψηφιακό φάκελο 
ασθενούς και τη χρηστικότητα του MyHealth app»

Ο πρωθυπουργός  θα συνεχίσει το επόμενο δι-
άστημα τις περιοδείες, με επόμενο σταθμό πιθανό-

τατα την Εύβοια, μιλώντας- όπως τονίζουν στο Μέ-
γαρο Μαξίμου- "όχι αόριστα, επικαλούμενος την 
καλή πορεία της οικονομίας και την ανάπτυξη της 
χώρας".

"Στο επίκεντρο της πολιτικής κυβέρνησης Μη-
τσοτάκη είναι ο πολίτης και γι' αυτό ο ίδιος μιλά-
ει και θα μιλά, με απτά, συγκεκριμένα παραδείγ-
ματα, που αφορούν την καθεμία και τον καθένα 
ξεχωριστά", επισημαίνουν συνεργάτες του πρω-
θυπουργού.

Αξιολόγηση, 
το μεγάλο στοίχημα  

Η κυβέρνηση ανοίγει, ενόψει Συνταγματικής Αναθεώρησης, 
συζήτηση για άρση της μονιμότητας στο Δημόσιο. 
Συνδεδεμένη με την αξιολόγηση, η οποία όχι μόνο αποτελεί 
"κλειδί" για την αναβάθμιση των παρεχόμενων υπηρεσιών 
στους πολίτες, αλλά και απαραίτητη προϋπόθεση ώστε να 
επιβραβεύονται οι καλοί υπάλληλοι.  
Να ξεκαθαρίσουμε πως η μεγάλη πλειοψηφία του τακτικού 
προσωπικού, άνω του 50%, αφορά Παιδεία, Υγεία, ασφάλεια. 
Δάσκαλοι και καθηγητές, υγειονομικοί, αστυνομικοί κ.ο.κ. 
Αν προσθέσουμε και τις Ένοπλες Δυνάμεις, ξεπερνούν 
το 60%.  Παράλληλα να αναγνωρίσουμε πως όλοι οι 
δημόσιοι υπάλληλοι δεν είναι πλέον καλά αμειβόμενοι. Δεν 
λαμβάνουν, για δημοσιονομικούς λόγους, ούτε τον 13ο και 
14ο μισθό που δίδεται στον ιδιωτικό τομέα.
Καταρχάς λοιπόν, μήπως χρειάζεται μεγάλη προσοχή για 
να μην καταστήσουμε τελικά το Δημόσιο εργασιακά μη 
ελκυστικό; Και μήπως ρισκάρουμε, εξαιτίας λίγων ανεπαρκών 
να δημιουργήσουμε αίσθημα εργασιακής ανασφάλειας 
στους πολλούς; Όσο και αν γνωρίζουμε πως ουδεμία τέτοια 
πρόθεση έχει η σημερινή κυβέρνηση, μπορεί να εγγυηθεί 
κανείς το ίδιο και για την επόμενη; Για την μεθεπόμενη; Για 
κάποια, τέλος πάντων, στο μέλλον που θα θεωρήσει ότι 
βρίσκει μία «κερκόπορτα» ανοιχτή όχι για μας γυρίσει στην 
πλατεία Κλαυθμώνος, αλλά για να επαναφέρει πρακτικές 
κομματισμού;
Να θυμόμαστε επίσης ότι στο Δημόσιο επικρατεί πλέον η 
αξιοκρατία που εγγυάται το ΑΣΕΠ. Δυσκίνητο μεν, αλλά, 
φαντάζομαι, δεν το αμφισβητούμε. Άρα, μαζί με την πλατεία 
Κλαυθμώνος, ας αφήσουμε πίσω και στερεότυπα από 
«πελατειακές σχέσεις» προηγούμενων δεκαετιών.
Το σημερινό πραγματικά μεγάλο στοίχημα για το Δημόσιο 
είναι να κερδηθεί η μάχη της αξιολόγησης, η οποία πρέπει 
να αποτελεί πεδίο και ευρύτατης συναίνεσης. Πολιτικής και 
κοινωνικής, στην βάση σταθερών διαδικασιών που δεν θα 
αλλάζουν από την μία κυβέρνηση στην άλλη και όπου θα 
αξιολογούνται οι πάντες, από την κορυφή μέχρι την βάση.
Αν αυτά κατοχυρωθούν, πολλοί απ’ όσους σήμερα 
αρνούνται- σε αρκετές περιπτώσεις προσχηματικά- την 
αξιολόγηση, θα αναγκαστούν να την αποδεχτούν. Αν κάποιοι, 
λίγοι, επιμείνουν να την αρνούνται, ίσως για να κρύψουν 
πράγματι μία «ανεπάρκεια δομική, επίμονη και μόνιμη», τότε 
ναι, είναι αναπόφευκτο να υπάρχουν και συνέπειες.

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου



}

}

Σύμφωνα με καλά 
πληροφορημένες 

πηγές, ο Νίκος 
Ανδρουλάκης εκτιμά 

ότι το κεντρώο 
μετριοπαθές κοινό, που 
ως γνωστόν έβγαζε στο 
παρελθόν κυβερνήσεις, 
αλλά και όσοι απέχουν 
από τις κάλπες, είναι 

ένας ζωτικός χώρος για 
το ΠΑΣΟΚ
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n Ο Νίκος Ανδρουλάκης εκτιμά ότι το κεντρώο κοινό, αλλά και όσοι απέχουν από τις κάλπες, είναι ένας ζωτικός χώρος για το ΠΑΣΟΚ που δεν θα χαρίσει στον Κυριάκο Μητσοτάκη. 
Παράλληλα, φροντίζει να μην απολέσει τα ερείσματά του στους αριστερούς πολίτες και υπό αυτό το πρίσμα, είναι χαρακτηριστικό ότι σήκωσε αισθητά τους τόνους για την Γάζα

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Στο ποδόσφαιρο, τα χαφ θεω-
ρούνται παίκτες κομβικής ση-
μασίας, διότι κινούνται στη 
μέση του αγωνιστικού χώρου 
και οργανώνουν τις επιθέσεις 
της ομάδας. Ο Νίκος Ανδρου-
λάκης, αν και μπασκετόφιλος, 
γνωρίζει καλά πως να οργα-
νώνει την τακτική του ΠΑΣΟΚ 
ανάλογα με την κάθε πολιτική 
περίσταση, έχοντας ως σταθε-
ρά τις αρχές και τις αξίες του 
κόμματος που ηγείται.
Η διακηρυγμένη στρατηγική της 
Χαριλάου Τρικούπη στο πλαίσιο 
της αυτόνομης πορείας παραμέ-
νει αδιαπραγμάτευτη, παρά τις 
κατά καιρούς προτροπές και εκ-
κλήσεις για στροφή είτε αριστε-
ρά είτε δεξιά. Ενδεικτικό είναι ότι 
το ΠΑΣΟΚ έχει απορρίψει κατη-
γορηματικά κάθε πιθανότητα σύ-
γκλισης (και μετεκλογικά) με τη 
ΝΔ, με την οποία βρίσκεται σε 
συγκρουσιακή τροχιά.

Ταυτόχρονα, αποφεύγει στα-
θερά πλέον κάθε κοινή πρωτοβου-
λία με τα μικρότερα αριστερόστρο-
φα κόμματα που θα μπορούσε να 
δημιουργήσει παρερμηνείες στη 
γραμμή του και να έχει αρνητικό 
αντίκτυπο στο ακροατήριο που 
διεκδικεί, πέραν των δεδομένων 
εκλογέων του. «Καήκαμε στο χυ-
λό, φυσάμε και το γιαούρτι», σχο-
λιάζουν αστειευόμενοι αναφορικά 
με τη συνυπογραφή της πρότασης 
δυσπιστίας και από τη Ζωή Κων-
σταντοπούλου, αν και το ίδιο είχε 
συμβεί πριν από ένα χρόνο χωρίς 
τότε να υπάρξουν παρόμοιες αντι-
δράσεις...

Στην ίδια λογική εντάσσεται 
η απόφαση για αμφίπλευρη δι-
εύρυνση και προς τις δύο κατευ-
θύνσεις του πολιτικού φάσματος, 
αφού το ΠΑΣΟΚ, όπως έχει γρά-
ψει και παλαιότερα η ipaper, επι-

διώκει να αντλήσει ψηφοφόρους 
από όλες τις δυνατές δεξαμενές 
των δημοκρατικών ψηφοφόρων.

Μάλιστα, σύμφωνα με κα-
λά πληροφορημένες πηγές, ο Νί-
κος Ανδρουλάκης εκτιμά ότι το 
κεντρώο μετριοπαθές κοινό, που 
ως γνωστόν έβγαζε στο παρελθόν 
κυβερνήσεις, αλλά και όσοι απέ-

χουν από τις κάλπες, είναι ένας 
ζωτικός χώρος για το ΠΑΣΟΚ 
που θα δώσει μάχη να πείσει και 
δεν θα χαρίσει στον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη.

Όπως άλλωστε διαπιστώνει, οι 
επιθέσεις που του εξαπολύει προ-
σωπικά αλλά και το Μαξίμου, με 
στόχευση να τον εμφανίσουν ως 

λαϊκιστή, ακραίο ή με ροπή προς 
τις θέσεις Βελόπουλου και ΣΥ-
ΡΙΖΑ, δεν γίνονται τυχαία, αλλά 
έχουν ως πεδίο διεκδίκησης το κέ-
ντρο! Αντιστοίχως, θεωρούν ότι 
σκοπίμως η κυβέρνηση ανοίγει 
μια ατζέντα θεμάτων όπως πχ η συ-
νταγματική άρση της μονιμότητας, 
με απώτερο στόχο να  δυσκολέψει 

την Χαριλάου Τρικούπη και να επι-
φέρει ρήγματα στη βάση της.

Πάντως, αρμόδιες πηγές δι-
αμηνύουν ότι αυτή τη φορά δεν 
πρόκειται να  πέσουν στην παγί-
δα και θα κινηθούν με γνώμο-
να το δικό τους μεταρρυθμιστικό 
πρόγραμμα. Επικαλούνται δε το 
τελευταίο επίσημο exit poll των 

ευρωεκλογών του 2024 όπου το 
ΠΑΣΟΚ καταγράφηκε πρώτη 
δύναμη στους ψηφοφόρους του 
κέντρου με διαφορά από τη ΝΔ 
(30,9% έναντι 21,5%), θεωρώντας 
το ως οδηγό για τις περαιτέρω κι-
νήσεις τους. Στον αντίποδα, ο κ. 
Ανδρουλάκης φροντίζει να μην 
απολέσει το προοδευτικό του προ-

φίλ και τα ερείσματά του στους πο-
λίτες με αριστερό προσανατολισμό 
και υπό αυτό το πρίσμα, είναι χα-
ρακτηριστικό ότι σήκωσε αισθητά 
τους τόνους για την ανθρωπιστική 
καταστροφή στη Γάζα, ενώ αντι-
προσωπεία του κόμματος εδωσε 
το παρών στις κινητοποιήσεις στο 
κέντρο της Αθήνας.

Μονιμότητα στο δημόσιο, από 
τον Ελ. Βενιζέλο στο σήμερα
Έχουμε το δημόσιο που μας αξίζει; Κι αν δεν είναι όπως το 
επιθυμούμε, τι είναι αυτό που φταίει;
Η επίμαχη συζήτηση περί δημοσίου, δημοσίων υπαλλήλων, 
αποτελεσματικότητας παρεχόμενων υπηρεσιών, εξυπηρέτησης 
του πολίτη και αξιολόγησης προκαλούσε ανέκαθεν 
αντιπαραθέσεις όχι μόνο ανάμεσα στα κόμματα αλλά και εντός 
κοινωνίας.
Άλλωστε, δεν υπάρχει κυβέρνηση και πρωθυπουργός που να 
μην έχουν προβεί προεκλογικά σε βαρύγδουπες διακηρύξεις 
για το θέμα, οι οποίες μετεκλογικά καταλήγουν συνήθως να 
αραχνιάζουν στα συρτάρια, κάποιες φορές επιστρατεύονται 
στο μέσον της θητείας ως απειλή ή στην καλύτερη περίπτωση, η 
υλοποίησή τους παρασάγγας απέχει από τις αρχικές δεσμεύσεις. 
Κοντολογίς, όλα τριγύρω αλλάζουνε κι όλα τα ίδια μένουν...
Μόνο την τελευταία εικοσιπενταετία μπορεί κανείς να θυμηθεί 
ουκ ολίγα συνθήματα (με πιο γνωστό την επανίδρυση του 
κράτους) αλλά και πλειάδα μεγαλόστομων υποσχέσεων για 
αποκομματικοποίηση, εξορθολογισμό, αξιοκρατία, διαφάνεια 
και άλλα παρόμοια, που όμως στο ελάχιστο έγιναν πράξη.
Από την άλλη, προφανώς στα χρόνια της Μεταπολίτευσης 
γενικότερα, έχουν υπάρξει και μεγάλες μεταρρυθμίσεις στο εν 
λόγω πεδίο. ΑΣΕΠ, Διαύγεια είναι οι κορυφαίες εξ αυτών.
Ωστόσο, γραφειοκρατία, διαφθορά και φαινόμενα υποβάθμισης 
της λειτουργίας του δημοσίου έχουν οδηγήσει σήμερα ένα 
σημαντικό τμήμα του κόσμου (αν αποδεχτούμε ως έγκυρες τις 
δημοσκοπήσεις) να υποστηρίζει δραστικές λύσεις σε θέματα 
ταμπού, όπως η άρση της μονιμότητας.
Σε αυτό το σκηνικό, ο Κυριάκος Μητσοτάκης έριξε ένα 
πυροτέχνημα, ανακοινώνοντας ότι η ΝΔ θα εισηγηθεί τη 
συνταγματική αναθεώρηση του άρθρου για την μονιμότητα 
των δημοσίων υπαλλήλων. Τίθενται δύο ερωτήματα: Με τρικ 
και λογική «πονάει χέρι – κόβει χέρι» θα διορθώσει τα κακώς 
κείμενα; Ποια μέτρα και ποιες πολιτικές λήφθηκαν αυτή την 
εξαετία και τι απέδωσαν;
Το δημόσιο χαρακτηρίζεται από αρκετούς ιερή αγελάδα. Για 
ορισμένους είναι ο μεγάλος ασθενής. Και για κάποιους άλλους, 
το εύκολο θύμα συκοφάντησης. Σε κάθε περίπτωση και μακριά 
από κομματικές διαστρεβλωτικές παρωπίδες ή παρωχημένες 
μυωπικές προσεγγίσεις, ας συμφωνήσουμε σε κάτι: Σοβαρό 
κράτος χωρίς σοβαρό και αξιόπιστο δημόσιο τομέα δε μπορεί να 
υπάρξει. Και κάτι ακόμη: Ο Ελευθέριος Βενιζέλος το 1911 έβαλε 
τη μονιμότητα στο Σύνταγμα για να προστατεύσει το δημόσιο 
και το δημόσιο συμφέρον από τις πελατειακές συμπεριφορές 
της εποχής. Έπειτα από έναν αιώνα και περισσότερο, τι έχει 
αλλάξει ως νοοτροπία; 

*

ΠΑΙΧΝΙΔΙ ΚΕΝΤΡΟΥ ΜΕ ΑΡΙΣΤΕΡΕΣ ΑΝΤΕΠΙΘΕΣΕΙΣ
ΣΕ ΑΝΑΖΗΤΗΣΗ ΑΚΡΟΑΤΗΡΙΟΥ

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη



}

}

Οι εξελίξεις των 
τελευταίων ημερών 

φαίνεται να προκαλούν 
ενόχληση στον Αλέξη 

Τσίπρα στο βαθμό που τον 
εμπλέκουν. Σύμφωνα με 

πληροφορίες της ipaper η 
αίσθηση που δημιουργείται 

σε ορισμένα στελέχη 
από το περιβάλλον του 
είναι ότι επιχειρείται να 
ασκηθεί μια πίεση προς 
το πρόσωπο του ώστε 
να ξεδιπλώσει άμεσα 

τυχόν προθέσεις του και 
μάλιστα σε συγκεκριμένη 

κατεύθυνση.
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ΔΕΙΠΝΑ, ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ ΚΑΙ ΣΥΝΕΔΡΙΑ ΧΩΡΙΣ ΔΙΑ ΤΑΥΤΑ ΚΑΙ ΑΡΧΗΓΟ 
O Αλέξης Τσίπρας παίρνει… αποστάσεις 

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ
Σε δείπνους, μυστικούς ή και 
όχι τόσο κρυφούς μεταξύ στε-
λεχών διαφορετικών κομμά-
των, σε εκδηλώσεις τοπικής 
εμβέλειας στην περιφέρεια, 
σε προσπάθειες συνεργασίας 
μεταξύ κομμάτων για θεσμι-
κές πρωτοβουλίες που δύσκο-
λα φαίνεται να καρποφο-
ρούν, σε επικείμενα συνέδρια 
και διασκέψεις, στενάζει η κε-
ντροαριστερά. Σε κάθε περί-
πτωση το κάδρο των πρόσφα-
των και προσεχών εξελίξεων 
στον χώρο προμηνύεται ένα 
θερμό καλοκαίρι διαρκών δι-
εργασιών. 
Την Πέμπτη από τα Γιαννιτσά, ο 
Διονύσης Τεμπονέρας από τον 
ΣΥΡΙΖΑ, η Έφη Αχτσιόγλου 
από τη Νέα Αριστερά και ο Χά-
ρης Καστανίδης από το ΠΑΣΟΚ 
έστειλαν το μήνυμα της αναγκαι-
ότητας σύμπραξης των προοδευ-
τικών δυνάμεων για να ηττηθεί 
η ΝΔ. Αντίστοιχη εκδήλωση, με 
την προσθήκη της Μαριλίζας Ξε-
νογιαννακοπούλου, έχει προ-
γραμματιστεί στην Πάτρα στις 
2 Ιουνίου. Αυτή η κινητοποίη-
ση ακολουθεί χρονικά το δείπνο 
που είχε πραγματοποιηθεί στο 
σπίτι της Λούκας Κατσέλη στις 8 
Μαΐου με τη συμμετοχή άνω των 
20 στελεχών της κεντροαριστε-
ράς μεταξύ των οποίων και όλων 
των προαναφερθέντων προσώ-
πων. Η πρώην υπουργός επί δι-
ακυβέρνησης Παπανδρέου, 
δήλωσε μάλιστα ότι «αυτές οι συ-
ναντήσεις θα επαναληφθούν», 
επαναλαμβάνοντας ότι στόχος 
είναι ένα ψηφοδέλτιο με προο-
πτική νίκης.  

Την Τετάρτη ο εσωκομματι-
κός αντίπαλος του Νίκου Ανδρου-
λάκη και δήμαρχος Αθηναίων με 
τη στήριξη και του ΣΥΡΙΖΑ, Χά-
ρης Δούκας, ήταν ομιλητής στο 
ιδεολογικό εργαστήρι του ΣΥΡΙ-
ΖΑ που διοικείται από τον Αλέκο 
Φλαμπουράρη. Εκεί μίλησε για 
το ζήτημα των συνεργασιών και ο 
πρόεδρος του κόμματος, Σωκρά-

της Φάμελλος, ο οποίος βρίσκε-
ται υπό διαρκή αντικειμενική πίε-
ση εξαιτίας αυτών των ζυμώσεων, 
η ύπαρξη των οποίων ευνοείται 
και δικαιολογείται σε σημαντικό 
βαθμό από τις άσχημες δημοσκο-
πήσεις.  

Οι εξελίξεις των τελευταίων 
ημερών πυροδότησαν όχι μόνο 
το ξαναζέσταμα των σεναρίων 
για συνεργασίες, αλλά τώρα φαί-

νεται να προκαλούν και μια ενό-
χληση στον Αλέξη Τσίπρα στο 
βαθμό που τον εμπλέκουν. Άλ-
λωστε οι διεργασίες που εξελίσ-
σονται δίνουν την εικόνα ότι η 
επιδιωκόμενη σύγκλιση αναζη-
τεί εκπροσώπηση στο πρόσωπο 
του πρώην πρωθυπουργού. Σύμ-
φωνα με πληροφορίες της ipaper 
η αίσθηση που δημιουργείται σε 
ορισμένα στελέχη από το περι-

βάλλον του Αλ. Τσίπρα είναι ότι 
επιχειρείται να ασκηθεί μια πίεση 
προς το πρόσωπο του ώστε να ξε-
διπλώσει άμεσα τυχόν προθέσεις 
του και μάλιστα σε συγκεκριμέ-
νη κατεύθυνση. Συνεργάτες του 
επαναλάμβαναν ότι κανείς δεν 
έχει εξουσιοδοτηθεί να μιλά εξ 
ονόματος του πρώην προέδρου, 
ενώ έπαιρναν εκ νέου αποστά-
σεις από τη σεναριολογία που 

καλλιεργείται από την κινητικό-
τητα που επιδεικνύει Λ. Κατσέλη, 
η οποία συν τοις άλλοις έχει προ-
αναγγείλει ανακοινώσεις με ορί-
ζοντα τον Σεπτέμβριο. Ίσως όχι 
τυχαία, η πρώην υπουργός παρε-
νέβη πριν από λίγα εικοσιτετράω-
ρα για να αποσυνδέσει τις πρωτο-
βουλίες της από το πρόσωπο του 
Αλ. Τσίπρα: «Δεν υπάρχει κανέ-
να πλαίσιο τέτοιας συνεργασίας. 

Ο Αλέξης Τσίπρας είναι μια αυ-
τόνομη προσωπικότητα έχει δι-
κό του χρονοδιάγραμμα και τη δι-
κή στρατηγική, την οποία δεν την 
γνωρίζω».

Η διάθεση του να αποσυνδε-
θεί από τη σεναριολογία των ημε-
ρών και την ενασχόληση με κομ-
ματικές διεργασίες διακρίνεται 
αφενός και από την επιλογή του, 
όπως πληροφορείται η ipaper, 

να μην τοποθετηθεί στο συνέδριο 
του ΣΥΡΙΖΑ τον Ιούνιο, όπου 
θα παραστεί μόνο για την εναρ-
κτήρια ομιλία του Σ. Φάμελλου. 
Αφετέρου από την επιλογή του 
το πρόγραμμα της 2ης Διεθνούς 
Διάσκεψης που διοργανώνει το 
Ινστιτούτου δυο ημέρες νωρίτε-
ρα, να μην έχει εγχώριο κομματι-
κό χρώμα. Ό,τι θέλει να πει σε αυ-
τή τη συγκυρία, θα το πει εκεί… 

Μονότονος φαύλος κύκλος 
Ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Αριστερά βρίσκονταν σε πυρετώδεις 
διαβουλεύσεις όλη την περασμένη εβδομάδα και το 
Σαββατοκύριακο μήπως καταφέρουν να συμφωνήσουν 
για κοινή πρόταση για σύσταση Προανακριτικής. 
«Αγκάθι» το πρόσωπο του πρωθυπουργού. Από 
την περασμένη Πέμπτη είχε διαφανεί ότι η πρόθεση 
του ΣΥΡΙΖΑ να συμπεριλάβει στο κατηγορητήριο και 
τον Κυριάκο Μητσοτάκη -κάτι που πρώτη είχε θέσει 
δημόσια η Ζ. Κωνσταντοπούλου και δεν ακολούθησε 
ως λογική το ΠΑΣΟΚ- ερχόταν σε σύγκρουση με την 
οπτική της ΝΕ.ΑΡ. και του Αλ. Χαρίτση που σημείωνε ότι 
η αντιπαράθεση με τον πρωθυπουργό είναι πρωτίστως 
πολιτική και  «προειδοποιούσε» τον Σ. Φάμελλο να 
μην ρισκάρουν να τον μετατρέψουν «από θύτη σε 
θύμα». Σε back to back συνεντεύξεις τους στον ίδιο 
τηλεοπτικό σταθμό Φάμελλος και Χαρίτσης έστελναν 
μηνύματα προσπαθώντας να πιέσουν ο ένας τον άλλον 
για αποδοχή των θέσεων του. Ή για να προετοιμάσουν 
την επιχειρηματολογία τους μπροστά σε ένα ακόμη 
ενδεχόμενο «ναυάγιο» μιας ακόμη επιδιωκόμενης 
συνεργασίας σε κοινοβουλευτικό επίπεδο που, στο 
ευρύτερο κάδρο των στοχεύσεων των δυο ηγεσιών, 
αποσκοπεί πάντα στη γενικότερη προσέγγιση των δυο 
Κοινοβουλευτικών Ομάδων. 
Η κατάθεση κοινής πρότασης ΣΥΡΙΖΑ-Νέας Αριστεράς 
για τον συνδικαλιστή της Hellenic Trains Κ. Γενιδούνια 
αποδείχθηκε πολύ εύκολη υπόθεση και λειτούργησε 
ως μια ακόμη νέα αφετηρία επαναπροσέγγισης τους. 
Το αντίθετο συμβαίνει τώρα. Ο τόνος της διαρροής της 
ΝΕ.ΑΡ. την Παρασκευή το μεσημέρι δεν άφηνε πολλά 
περιθώρια αισιοδοξίας, αφού πηγές της απαντούσαν σε 
ένα προς ένα τα επιχειρήματα Φάμελλου, ενώ σχολίαζαν 
ότι «τα παθήματα δεν γίνονται μαθήματα στον ΣΥΡΙΖΑ 
και πρώτα βγαίνει η ψυχή και μετά το χούι των διαρροών, 
των διαστρεβλώσεων και των βυζαντινισμών».
Το ερώτημα που γεννιέται μονότονα, με μια ακόμη 
αφορμή, είναι πώς θα συνεχίσουν μεθαύριο να 
επαναλαμβάνουν διακηρύξεις για λαϊκά μέτωπα και 
προοδευτικές συνεργασίες όταν καταφέρνουν όχι 
μόνο να διαφωνούν για ένα κοινό κείμενο, αλλά και να 
συγκρούονται επ’ αυτού.

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα
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ΚΥΨΕΛΕΣ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

*

Μαρία 
Καραγιάννη

Έργο και αποτύπωμα φαίνεται να αφήνει η 
επικεφαλής της γραμματείας δικαιωμάτων 

του παιδιού της ΝΔ. Την το αναγνωρί-
ζουν μέρα με την ημέρα ολοένα και 

περισσότεροι σε αυτόν τον ευαί-
σθητο τομέα.

Άδωνις 
Γεωργιάδης

Μέσα στο 2025 θα γίνει η ένταξη των  
νοσηλευτών του ΕΣΥ στα βαρέα και  

ανθυγιεινά, και έτσι όλοι θα είναι 
στην ίδια ταχύτητα.

 

Δόμνα  
Μιχαηλίδου

Χτίζουμε δίχτυ προστασίας για το παιδί 
και στήριξης για τον γονιό. Κάθε παιδί  

δικαιούται προστασία, φροντίδα  
και ίσες ευκαιρίες.

Νίκος Δένδιας
Το σύμπλεγμα της Μεγίστης σημείο αναφο-

ράς για την κυριαρχία και τα κυριαρχικά 
δικαιώματα της πατρίδας μας.

Δημήτρης 
Παπαστεργίου
Θα μπορεί να προστεθεί ο  

προσωπικός αριθμός στις ήδη 
υπάρχουσες ταυτότητες.

Κωστής 
Χατζηδάκης

«Πολλή δουλειά και μεταρρυθμίσεις που θα 
ανεβάσουν την Ελλάδα ακόμα ψηλότερα! 
Αυτός είναι ο βασικός στόχος μας και γι’ 

αυτό επιταχύνουμε το κυβερνητικό 
έργο σε όλους τους τομείς.»

Γιώργος 
Γεραπετρίτης

Η Γάζα βρίσκεται αντιμέτωπη με τη χειρότε-
ρη ανθρωπιστική κρίση από την αρχή των 

εχθροπραξιών

Χρίστος Δήμας
«Οι εργασίες στο βόρειο τμήμα του αυ-

τοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας που 
θα συνδέσει τα λιμάνια της Ηγουμενίτσας 
και του Βόλου, προχωράνε πολύ γρήγο-

ρα και ολόκληρο το έργο θα δοθεί 
στην κυκλοφορία τέτοια εποχή  

του χρόνου»

Αφροδίτη 
Λατινοπούλου

Τσαλάκωσε on air την προκλητική 
επιστολή της Τουρκίας για τη Γενοκτονία 

των Ποντίων: Νουθεσίες αλλού, είπε.

Όλγα 
Κεφαλογιάννη

Υπενθύμισε πως για τη Σαντορίνη, 
 θα υπάρξει ειδική καμπάνια στο 

εξωτερικό, λόγω της αναστάτωσης 
που προκλήθηκε με τις σεισμικές 

δονήσεις.



}

}*Μια ζωή 
κινηματογραφική που 

τα έχει όλα. Πόνο, 
επιτυχίες, ακτιβισμό 
αλλά και love story
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BRAIN 
GAME

Ο Βρετανός πρωθυπουργός 
που τράβηξε τα βλέμματα

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΟΥ ΚΙΡ 
ΣΤΑΡΜΕΡ

Με το μεγαλύτερο ίσως εργατικό υπόβαθρο από οποιονδή-
ποτε άλλο ηγέτη Εργατικών, μεγαλώνει σε μία πολύτεκνη οι-
κογένεια όπου οι λογαριασμοί του νοικοκυριού δεν πληρώ-
νονταν πάντα. Ο πατέρας του, αυστηρός και ολιγομίλητος 
κατασκευαστής εργαλείων βρέθηκε για καιρό στο νοσο-

κομείο στο πλευρό της μητέρας του νοσοκόμας, που 
έπασχε από σοβαρή ασθένεια. Τότε όλα τα βάρη 

της οικογένειας ανέλαβε ο Κιρ με τα μικρό-
τερα αδέλφια του να τον αποκαλούν 

"superboy".

Το κύρος της πενταετούς του θητείας στην Εισαγγελία 
Αγγλίας και Ουαλίας, του ανοίγει το δρόμο στην πολιτι-

κή και εκλέγεται για πρώτη φορά βουλευτής των Εργατι-
κών το 2015. Από σκιώδης υπουργός για το Brexit παίρ-
νει το τιμόνι του κόμματος το 2020 και με σύνθημα την 

"αλλαγή" γίνεται πρωθυπουργός. Υιοθετεί πολιτική 
μηδενικής ανοχής στον αντισημιτισμό, αποβάλλει 

τον Τζέρεμι Κόρμπιν και μετακινείται σαφέστα-
τα σε πιο κεντρώες πολιτικές σε ζητήματα οι-

κονομίας, μετανάστευσης, εθνικοποι-
ήσεων αλλά και σε σχέση με 

την Ε.Ε.

Για πρώτη φορά μετά το Brexit, φιλοξενεί στο Λονδίνο, 
την πρώτη Σύνοδο Κορυφής  του Ηνωμένου Βασιλείου 
με την Ε.Ε. Προχωρά με τις Βρυξέλλες, σε συμφωνίες 
για την Άμυνα, την Ασφάλεια και την αλιεία ενώ βρί-

σκεται σε συνεχείς διαπραγματεύσεις για την κι-
νητικότητα των νέων. Στον τομέα της αλιείας, 

συμφωνεί σε 12ετή πρόσβαση των ευρω-
παϊκών σκαφών στα ύδατα του Ηνω-

μένου Βασιλείου.

Υπό το βάρος της ανθρωπιστικής κρίσης στη Γάζα παγώνει τη 
συμφωνία ελεύθερου εμπορίου με το Ισραήλ και καλεί για εξη-

γήσεις την Ισραηλινή πρέσβειρα αναφορικά με την επέκτα-
ση των στρατιωτικών επιχειρήσεων στη Λωρίδα της Γάζας. 
Μαζί με τον Εμμανουέλ Μακρόν και τον Καναδό ομόλο-

γο του Μαρκ Κάρνεϊ, υπογράφουν σκληρή δήλωση 
με προειδοποίηση για ανάληψη δράσης αν η κυ-

βέρνηση Νετανιάχου δεν άρει τους περι-
ορισμούς στην ανθρωπιστική βο-

ήθεια.

Γνωρίστηκε με την γυναίκα του Βικτό-
ρια, όταν δουλεύαν ως δικηγόροι και οι δυο 
στην ίδια υπόθεση. Η γνωριμία τους μάλλον επει-
σοδιακή ήταν στην αρχή με τον ίδιο, να την ακούει 
να λέει κλείνοντας το τηλέφωνο "μα ποιος νομίζει 
ότι είναι;". Η σχέση όμως "άνθισε" το επόμενο δι-
άστημα και η πρόταση γάμου έγινε και μάλιστα 

στην Ελλάδα. Το ζευγάρι έχει δυο παιδιά, 
που κρατά μακριά από τα φώτα της δη-

μοσιότητας. Κανείς δεν γνωρίζει 
ούτε τα ονόματά τους.

Από μικρός... ενήλικας

Η ραγδαία 
πολιτική άνοδος  
και η "αλλαγή"

Νέα σελίδα μετά το Brexit

Σοκαρισμένος από  
την κατάσταση στη Γάζα

Aπό παιδί, ήθελε να είναι ο καλύτερος και να κερ-
δίζει.  Ήταν το πρώτο παιδί  της οικογένειας που πή-

γε στο Πανεπιστήμιο, αποφοιτώντας με άριστα από τη 
Νομική του Leeds, τίτλος που του άνοιξε την πόρτα της 
Οξφόρδης. Ακολούθησε διακεκριμένη καριέρα ως δι-

κηγόρος ανθρωπίνων δικαιωμάτων, αναλαμβάνο-
ντας εμβληματικές υποθέσεις όπως την υπόθεση 
McLibel υπερασπιζόμενος αμισθί, δυο περιβαλ-

λοντικούς ακτιβιστές ενώ σημαντική υπήρ-
ξε και η νομική εμπλοκή του σε διεθνείς 

υποθέσεις θανατικής ποινής.

Δικηγόρος  
των αδικημένων

Προσεγγίζει με στρατηγική και ευελιξία την Ευρώπη, στα 
θέματα της Άμυνας και Ασφάλειας επιζητώντας διάλο-
γο και κοινό βηματισμό. Η πρόσφατη αμυντική συνερ-
γασία, ανοίγει το δρόμο για πρόσβαση σε ευρωπαϊκά 

αμυντικά έργα, όπως στο ευρωπαϊκό ταμείο Άμυ-
νας ύψους 150 δισ. ευρώ. Ο επανεξοπλισμός 

της Ευρώπης, είναι για τον Στάρμερ η ευ-
καιρία που δεν πρέπει να χαθεί για 

την βρετανική αμυντική βιο-
μηχανία.

Πρόσβαση στο Ευρωπαϊκό  
Ταμείο Άμυνας

Η πρόταση γάμου  
στην Ελλάδα



}

}

Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Τι αναμένουμε 
από τον νέο Πάπα

Κάθε αλλαγή εμπεριέχει βαθιές εκκλησιολογικές, 
θεολογικές, κοινωνικές και γεωπολιτικές προεκτά-
σεις. Άλλωστε η εποχή μας χαρακτηρίζεται από τη 
μεταβατική αβεβαιότητα, τις ανθρωπολογικές με-
ταλλάξεις και την κρίση στην πίστη, από έναν κό-
σμο που παρατηρεί με προσδοκία και περίσκεψη 
τα πρώτα βήματα του νέου πνευματικού, και όχι μό-
νο, ηγέτη.

Το πρώτο ζητούμενο είναι η συνέχεια, η συνοχή και 
η πορεία προς τη «συνοδικότητα». Η τελευταία υπήρξε 
κεντρικός άξονας της «εσωτερικής πολιτικής» του προ-
κατόχου του. Ο νέος Πάπας καλείται να ενσαρκώσει τη 
«θεολογία της ακρόασης», να ενδυναμώσει την αντιπρο-
σωπευτικότητα, να στηρίξει (τουλάχιστον) τους τοπικούς 
επισκόπους και τις ποικίλες πολιτισμικές εκφράσεις των 
ανά τον κόσμο πιστών, με τον σεβασμό που απαιτείται για 
τη διαφύλαξη της ενότητας των χριστιανών.

Αναμένεται, με σχετική βεβαιότητα, ότι θα συνεχιστεί 
η προσπάθεια διαλόγου με την Ορθοδοξία και τον υπό-
λοιπο χριστιανικό κόσμο (στο πνεύμα, όμως, των αποφά-
σεων της Β΄ Βατικανής Συνόδου). Η επιδίωξη του κοι-
νού Πάσχα, η κοινή μαρτυρία ενώπιον του σύγχρονου 

ανθρώπου και η συνάντηση πίστης και πολιτισμικής ταυ-
τότητας παραμένουν καθοριστικοί στόχοι, τοποθετημένοι 
επί της παπικής τράπεζας. Ένας δρόμος δύσκολος, για μια 
θέση που προσδιορίζεται από ασφυκτικές κανονιστικές 
ρυθμίσεις. 

Ο νέος Πάπας απαιτείται να καταθέσει λόγο προφη-
τικό και απελευθερωτικό, εναντίον της αδικίας, της εκμε-
τάλλευσης, του πολέμου, της ανισότητας φύλου και φυ-
λής. Μία ποιμαντική τοποθέτηση, που θα συνομιλεί με 
τον πόνο του κόσμου, με την ανησυχία της νεολαίας, και 

με την αγωνία διαφύλαξης της Δημιουργίας, του μεγάλου 
οίκου μας, είτε αυτό έχει οικολογική αναφορά, είτε έχει να 
κάνει με τον κάθε άνθρωπο προσωπικά. Ακολουθώντας, 
ίσως το πιο επιτυχημένο παράδειγμα, που δεν είναι άλλο 
από του οικουμενικού πατριάρχη Βαρθολομαίου.

Ο χριστιανικός κόσμος σήμερα διψά για ένα λόγο που 
να μεταδίδει όχι φόβο, αλλά ελπίδα· όχι εξουσία, αλλά 
ευαγγελική αυθεντία· όχι αποκλεισμούς, αλλά ανοιχτή 
μαρτυρία της βασιλείας του Θεού. Επομένως, η χριστια-
νοσύνη άπασα από τον νέο Πάπα δεν αναμένει μία κο-
σμική ηγεμονία, αλλά την παρουσία ενός ταπεινού και 
προφητικού πατέρα, ικανού να συνοδεύσει τον άνθρω-
πο του 21ου  αιώνα μέσα στο φως της Αναστάσεως. Ανα-
λαμβάνει την μεγάλη ευθύνη να οδηγήσει το σώμα στο 
οποίο ηγείται και με την παγκόσμια εμβέλεια που έχει, 
να εκτοπίσει τις φωνές της συντήρησης και να υιοθετή-
σει κυρίως φωνή μεταμόρφωσης, συμφιλίωσης και ελ-
πίδας. Non est pastor qui oves Domini tacere potest 
videre (δεν είναι ποιμένας εκείνος που μπορεί να βλέ-
πει τα πρόβατα του Κυρίου και να σωπαίνει) επισήμανε 
ο πάπας Γρηγόριος ο Μέγας (590-604) με έναν λόγο δι-
αχρονικής αξίας.

Tου Ιωάννη Παναγιωτόπουλου  
Καθηγητής Πανεπιστημίου Αθηνών

Από τα ρεκόρ στο νέο 
αναπτυξιακό πρότυπο για 

τον ελληνικό τουρισμό 

Όπως αναφέρεται 
σε τελευταία μελέτη 
της Εθνικής Τράπε-
ζας στην εκτίμηση, 
για αύξηση αφίξεων 
κατά 3%-5% συγκλί-
νουν (με την αίρεση 
βεβαίως των γεωπο-
λιτικών εξελίξεων): 
Οι δείκτες αεροπορι-
κής κίνησης (+10% στις 
αφίξεις 1ου τετράμηνου 
και +4% στις προγραμματισμένες θέ-
σεις Μαΐου-Οκτωβρίου) και οι προσ-
δοκίες των ξενοδοχείων (+5% άνοδο 
αφίξεων το 2025 εκτιμούν οι ΜμΕ του 
κλάδου βάσει έρευνας της ΕΤΕ). 

Ωστόσο, μετά από την πολύ μεγά-
λη αύξηση των μεγεθών την τελευταία 
δεκαετία, το βασικό ζητούμενο δεν εί-
ναι πλέον τα νέα ρεκόρ, αλλά η βιω-
σιμότητα του αναπτυξιακού προτύπου. 
Σε αυτό το πλαίσιο η Εθνική Τράπε-
ζα εστίασε σε δύο κρίσιμα στοιχήματα: 

  των μακρινών αγορών, όπου τα πρώ-
τα σημάδια δείχνουν να κερδίζεται

  των εναλλακτικών 
προορισ μών,  που 
απα ι τε ί  δυ ναμ ικ ή 
στρατηγική στα πρό-
τυπα των ώριμων 
προορισμών.

Για τον πρώτο στό-
χο στην μελέτη τονίζε-
ται ότι η προσέλκυση 
long-haul τουριστών θα 
επιτρέψει στην Ελλάδα 
τη μετάβαση σε ένα νέο 

μοντέλο τουρισμού με μικρότερη επο-
χικότητα και υψηλότερη μέση δαπάνη. 

Όσο για τον δεύτερο επισημαίνεται 
ότι οι αναδυόμενες παγκόσμιες τάσεις 
«ταιριάζουν» με το «νέο και εναλλακτι-
κό» που μπορούν να προσφέρουν οι 
λιγότερο γνωστοί ελληνικοί προορι-
σμοί. Συνεπώς, η υιοθέτηση μιας πιο 
αναπτυξιακής και στοχευμένης στρα-
τηγικής θα τους επιτρέψει να δρέψουν 
σημαντικά οφέλη από το νέο τουριστι-
κό κύμα. 
Ιδού λοιπόν, πεδίον δόξης λαμπρόν 
για τους ταγούς του τουρισμού μας. 

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper
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Η εκλογή νέου Πάπα, εν προκειμένω του Λέοντος ΙΔ' , δεν είναι μόνο ένα καθόλα σημαντικό 
γεγονός, αλλά έρχεται σε μια περίοδο εσωτερικής διαδικασίας αναδιοργάνωσης του Βατικανού, 

την οποία είχε εκκινήσει ο προκάτοχός του πάπας Φραγκίσκος (2013-2025). 
Ο ελληνικός τουρισμός παρά την τρικυμιώδη παγκόσμια 

κατάσταση οδεύει σε νέα ρεκόρ το 2025, τόσο από πλευράς 
ξένων επισκεπτών, όσο και σε ταξιδιωτικές εισπράξεις.

Αυτό που συμβαίνει στη ΓΑΖΑ ξεπερνάει τα όρια της 
απανθρωπιάς. Μόνη ελπίδα ο συνδετικός κρίκος που μας 

ενώνει με εκείνους που αρνούνται να σωπάσουν.

Αντί άρθρου

Αντί άρθρου, απο-
φάσισα σήμερα να 
αναδημοσιεύσω ένα 
απόσπασμα από το 
τελευταίο κείμενο 
των Γιατρών Χωρίς 
Σύνορα. Αυτών που 
με το σοβαρό τους 
έργο έβαλαν στο πε-
ριθώριο όσους σκέ-
φτονται πως μπο-
ρούν να κρατήσουν 
ίσες αποστάσεις:

«Οι Παλαιστίνιοι στη Γάζα, οι μι-
σοί εκ των οποίων είναι παιδιά, αντι-
μετωπίζουν πλέον συνθήκες στέρησης 
τροφής ή ακόμη και λιμού. Οι ιατρι-
κές ομάδες των Γιατρών Χωρίς Σύνο-
ρα στη Γάζα έχουν καταγράψει αύξη-
ση 32% στον αριθμό των ασθενών που 
παρουσιάζουν υποσιτισμό τις τελευταί-
ες δύο εβδομάδες.

Οι περισσότεροι άνθρωποι στη Γά-
ζα, συμπεριλαμβανομένων και των δι-
κών μας ομάδων, επιβιώνουν με μόλις 
ένα γεύμα την ημέρα. Οι ασθενείς μας 
επίσης αναγκάζονται να περιορίζουν 
την κατανάλωση τροφής, κάτι που θέ-
τει σε κίνδυνο την ανάρρωσή τους λόγω 
ανεπαρκούς διατροφής.

Οι υγειονομι-
κές εγκαταστάσεις 
που εξακολου -
θούν να λειτουρ-
γούν – οι οποίες 
είναι ήδη ανεπαρ-
κείς σε αριθμό 
και χωρητικότη-
τα για τον πληθυ-
σμό – συνεχίζουν 
να δέχονται επι-
θέσεις και αντιμε-

τωπίζουν ραγδαία μείωση των αποθε-
μάτων φαρμάκων και άλλων βασικών 
ιατρικών προμηθειών. Οι ομάδες των 
Γιατρών Χωρίς Σύνορα στη Γάζα δεν 
έχουν λάβει προμήθειες για 11 εβδο-
μάδες και αντιμετωπίζουν σοβαρή έλ-
λειψη βασικών ιατρικών ειδών, όπως 
αποστειρωμένων επιδέσμων,  γαντιών 
και φαρμάκων.
Από την αρχή του πολέμου στη Γάζα:

  το 90% του πληθυσμού έχει εκτοπι-
στεί
  το 92% των κατοικιών έχει υποστεί 
ζημιές ή έχει καταστραφεί
  1,2 εκατομμύρια άνθρωποι αντιμε-
τωπίζουν επίπεδα επισιτιστικής ανα-
σφάλειας έκτακτης ανάγκης ή κατα-
στροφής»

Tου Κώστα Λασκαράτου  
Διευθυντή Today Press
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γεωπολιτικούς 
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Τα επιχειρηματικά στελέχη αναμένουν ανεβασμένη κερδοφορία 
το 2025 - Οι κρίσιμοι παράγοντες για την ανάπτυξη  

νου που θα επηρεάσουν τις λειτουργί-
ες της οικονομικής διεύθυνσης στο άμε-
σο μέλλον.

Βελτιστοποίηση  
κόστους και ψηφιακός 
μετασχηματισμός  
Το 2024 ήταν χρονιά ρεκόρ για τον 
Τα κύρια σημεία της έρευνας της 
Deloitte είναι τα ακόλουθα: 

1.       Οι Έλληνες CFOs εμφανίζονται 
πιο αισιόδοξοι συγκριτικά με 
τους Ευρωπαίους συναδέλφους 
τους, με το 44% να εκφράζει θετι-
κή στάση απέναντι στο οικονομι-
κό περιβάλλον (έναντι 28% στην 
υπόλοιπη Ευρώπη). Παράλλη-
λα, δείχνουν εμπιστοσύνη στην 
ικανότητα των επιχειρήσεων να 
διαχειριστούν κρίσεις και να κι-
νηθούν με ασφάλεια προς την 
ανάπτυξη, παρά την παρουσία 
σημαντικών εξωτερικών κινδύ-
νων – όπως οι γεωπολιτικές εξε-
λίξεις (68%), η οικονομική αβε-
βαιότητα (60%) και η μείωση της 
ζήτησης (39%).

2.  Στο πεδίο του στρατηγικού σχε-
διασμού, οι CFOs εστιάζουν κυ-
ρίως στη βελτιστοποίηση του κό-
στους αλλά και στον ψηφιακό 
μετασχηματισμό. Το 76% δηλώ-
νει ότι η μείωση του κόστους θα 
αποτελέσει καθοριστικό παράγο-
ντα βελτίωσης της κερδοφορίας, 
ενώ σχεδόν ισόποσα (75%), δί-
νουν προτεραιότητα στην ψηφι-
οποίηση των λειτουργιών. Πα-
ράλληλα, το 72% επιλέγει την 
οργανική ανάπτυξη της επιχεί-
ρησης ως κύρια στρατηγική επι-
λογή, δίνοντας έμφαση στην αξι-
οποίηση υπαρχόντων πόρων και 
δυνατοτήτων, έναντι στρατηγι-

κών ανάπτυξης μέσω συγχωνεύ-
σεων και εξαγορών.

3.    Ο λειτουργικός μετασχηματι-
σμός βρίσκεται στο επίκεντρο 
με το 64% των CFOs να εργά-
ζεται προς τη βελτίωση των δι-
αδικασιών στην οικονομική 
διεύθυνση. Παράλληλα, δη-
λώνουν ότι το 50% των υφιστά-
μενων διαδικασιών βρίσκονται 
σε στάδιο εξέλιξης ή δεν έχουν 
οριστεί ακόμη.

4.    Τεχνολογία: Ικανοποιητική υπο-
δομή, αλλά με περιθώρια βελτί-
ωσης στην υιοθέτηση της τεχνη-
τής νοημοσύνης. Η ικανοποίηση 
για τις διαθέσιμες τεχνολογικές 
λύσεις είναι υψηλή, με το 62% 
των CFOs να δηλώνει "ικανο-
ποιημένο" και το 20% "πολύ ικα-
νοποιημένο". 

5.  Το Enterprise Resource Plan-
ning (ERP) (92%) και τα Excel 
spreadsheets (75%) συνεχί-
ζουν να κυριαρχούν, ενώ οι τε-
χνολογίες τεχνητής νοημοσύ-
νης (10%) και αυτοματοποίησης 
(13%) βρίσκονται ακόμη σε αρ-
χικά στάδια ενσωμάτωσης. Το 
γεγονός, όμως ότι το 95% των 
CFOs θεωρεί την ενσωμάτωση 
της τεχνητής νοημοσύνης ανα-
πόφευκτη για την οικονομική 
διεύθυνση, σηματοδοτεί τη με-
τάβαση προς ένα τεχνολογικά 
προηγμένο, ταχύτερο και στρα-
τηγικά ευέλικτο μοντέλο λει-
τουργίας.

Αυξημένα έσοδα  
και κέρδη το 2024 
Αξίζει να σημειωθεί,  ότι το 2024 οι ελ-
ληνικές επιχειρήσεις κατέγραψαν αυ-
ξημένα έσοδα σε σχέση με το 2023. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ 
ο κύκλος εργασιών για το σύνολο των 

επιχειρήσεων και δραστηριοτήτων της 
οικονομίας  ανήλθε σε 472,7 δισ. ευ-
ρώ, αυξημένος κατά 4,1% σε σχέση με 
το προηγούμενο έτος. 

Όπως αναφέρεται στην έκθεση 
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας της 
Τράπεζας της Ελλάδος, που δημοσι-
οποιήθηκε πρόσφατα, η μεγαλύτερη 
ποσοστιαία αύξηση του κύκλου ερ-
γασιών το 2024, σε σχέση με το προ-
ηγούμενο έτος, καταγράφηκε για επι-
χειρήσεις του τομέα “Κατασκευές” 
(15,8%), ενώ τη μεγαλύτερη μείωση 
παρουσίασαν οι επιχειρήσεις του το-
μέα “Παροχή Ηλεκτρικού Ρεύματος, 
Φυσικού Αερίου, Ατμού και Κλιματι-
σμού” (9,2%), αντανακλώντας την πε-
ραιτέρω αποκλιμάκωση των τιμών της 
ενέργειας. 

Ο κύκλος εργασιών για τον τομέα 
“Χονδρικό και Λιανικό Εμπόριο, Επι-
σκευή Μηχανοκίνητων Οχημάτων και 
Μοτοσυκλετών”, που αποτελεί περισ-
σότερο από το 1/3 του κύκλου εργασι-
ών για το σύνολο των επιχειρήσεων, 
αυξήθηκε κατά 2%. 

Περιορισμένη αύξηση (1%) κα-
τέγραψε ο κύκλος εργασιών των επι-
χειρήσεων του τομέα “Μεταποίηση”, 
ο οποίος αποτελεί το 1/5 περίπου του 
συνολικού κύκλου εργασιών της οικο-
νομίας.

Το 2024 η κερδοφορία των ελλη-
νικών μη χρηματοοικονομικών επι-
χειρήσεων, σε όρους λειτουργικού 
πλεονάσματος, βελτιώθηκε σε σχέ-
ση με το προηγούμενο έτος. Συγκε-
κριμένα, σύμφωνα με στοιχεία της 

ΕΛΣΤΑΤ,  το ακαθάριστο λειτουργι-
κό πλεόνασμα των μη χρηματοπιστω-
τικών επιχειρήσεων αυξήθηκε κατά 
2,5% το 2024 (έναντι μείωσης κατά 
5,3% το 2023). Το καθαρό λειτουργι-
κό πλεόνασμα αυξήθηκε κατά 1,4% το 
2024 (έναντι μείωσης κατά 10,1% το 
2023). Ως εκ τούτου, το 2024 η από-
δοση του επιχειρηματικού τομέα σε 
όρους λειτουργικών κερδών – όπως 
εκφράζεται από το μερίδιο καθαρού 
κέρδους, δηλαδή το λόγο του καθα-
ρού λειτουργικού πλεονάσματος προς 
την καθαρή προστιθέμενη αξία – δι-
αμορφώθηκε σε 29,4% έναντι 30,7% 
το 2023, παραμένοντας ωστόσο ση-
μαντικά υψηλότερο από το μέσο όρο 
της προ της πανδημίας τριετίας 2017-
2019 (24,3%).

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

Η γεωπολιτική αστάθεια και 
η αναταραχή που προκαλούν 
στις παγκόσμιες αγορές  οι δι-
ακυμάνσεις του εμπορικού πο-
λέμου δεν δείχνουν ικανές να 
κάμψουν τις αναπεπταμένες 
προσδοκίες των επιχειρημα-
τικών στελεχών της Ελλάδας 
για υψηλότερη κερδοφορία 
το 2025.  
Αυτό είναι το βασικό συμπέρα-
σμα έρευνας της Deloitte Ελλά-
δος  με τη συμμετοχή 120 οικο-
νομικών διευθυντών (CFOs) της 
χώρας. Είναι ενδεικτικό ότι το 
67% των ερωτηθέντων αναμέ-
νουν αύξηση της κερδοφορίας 
και το 66%  άνοδο  των εσόδων, 
στο τρέχον έτος. 

Η έρευνα ανέδειξε υψηλά 
επίπεδα αισιοδοξίας για τις οι-
κονομικές προοπτικές, με βασι-
κές προτεραιότητες τη μείωση 
του κόστους, την οργανική ανά-
πτυξη, τον ψηφιακό μετασχη-
ματισμό και τον λειτουργικό εκ-
συγχρονισμό των οικονομικών 
διευθύνσεων.

Πάντως, οι Έλληνες CFOs 
υπογραμμίζουν ιδιαίτερα τους 
γεωπολιτικούς κινδύνους, την 
οικονομική αβεβαιότητα και τη 
μείωση της ζήτησης ως τους τρεις 
κορυφαίους παράγοντες κινδύ-
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Όχι μικροπολιτική πάνω στα Τέμπη
Γιάννης Λοβέρδος, Υφυπουργός Εξωτερικών, Βουλευτής ΝΔ Β2 Αθηνών

Η σιδηροδρομική τραγωδία 
στα Τέμπη έχει πληγώσει βα-
θιά την ελληνική κοινωνία. 
Πενήντα επτά άνθρωποι, στην 
πλειονότητα τους νέα παιδιά, 
χάθηκαν με φρικτό τρόπο σε 
ένα δυστύχημα που δεν μπο-
ρεί να αφήσει κανέναν ανεπη-
ρέαστο και όπως κάθε τραγω-
δία, δεν έπρεπε ποτέ να γίνει.  
Το γεγονός ότι δύο τραίνα κι-
νούνταν σε αντίθετη κατεύ-
θυνση, στην ίδια γραμμή, δεν 
χωρά στη λογική και δικαίως 
η κοινωνία ζητά επιτακτικά 
να μη μείνει τίποτα στο σκο-
τάδι. Οι οικογένειες και συνο-
λικά οι πολίτες μέσω των με-
γάλων συγκεντρώσεων των 
προηγούμενων μηνών, πάρα 
τις φιλότιμες προσπάθειες ορι-
σμένων κομμάτων της αντιπο-
λίτευσης, έμειναν συνειδητά 
μακριά από πολιτικά παιχνί-
δια, για να ζητήσουν όπως δή-
λωσε και ο Πρωθυπουργός, το 
αυτονόητο. Η κοινωνία ζητά 
την αλήθεια, ζητά ένα κράτος 
λειτουργικό που θα εμποδίσει 
να επαναληφθεί μια παρόμοια 
τραγωδία.  Ένα κράτος που θα 
προσφέρει στους πολίτες του 
σύγχρονες και ασφαλείς συ-
γκοινωνίες.

 Στα δίκαια αυτά αιτήματα έρ-
χεται η κυβέρνηση της ΝΔ, διατη-
ρώντας το θεσμικό της πρόσωπο, 
να απαντήσει ουσιαστικά, διευ-
κολύνοντας με κάθε τρόπο την δι-
καιοσύνη και εφαρμόζοντας ένα 
συνολικό πρόγραμμα εκσυγχρο-
νισμού των σιδηροδρόμων. Ωστό-
σο, αποτελεί ευθύνη συλλήβδην 
του πολιτικού συστήματος να μεί-
νει μακριά από κάθε προσπάθεια 
πολιτικής εκμετάλλευσης του γε-
γονότος. Το να προσπαθεί κα-
νείς να κερδίσει πολιτικά από μια 
εθνική τραγωδία είναι βαθιά πο-
λιτικά ανήθικο. Είναι λυπηρό ότι, 
ακόμα και τώρα ενώπιον ενός τό-
σο σοβαρού γεγονότος, κάποιοι 
επέλεξαν να κινηθούν με όρους 
μικροπολιτικής. Η συμπεριφορά 
αυτή θα ήταν σχεδόν αναμενόμε-
νη για κόμματα που παραδοσιακά 

τρέφονται από τον λαϊκισμό, όμως 
εσχάτως η νόσος αυτή παρατηρεί-
ται να έχει μεταδοθεί και σε πολι-
τικές δυνάμεις, όπως το ΠΑΣΟΚ, 
που διαχρονικά επεδείκνυαν θε-
σμική σοβαρότητα.

Ανέκαθεν πίστευα ότι οι δια-
δικασίες που περιγράφονται στο 
άρθρο 86 του Συντάγματος, που 
αφορά τη δίωξη μελών της κυ-
βέρνησης, είναι δυσλειτουργικές 
και χρειάζονται βαρύτερης αναθε-
ώρησης. Αποτελεί θεωρώ κοινή 
διαπίστωση, ότι μεταπολιτευτικά, 
καμία προανακριτική επιτροπή 
δεν έχει πετύχει το σκοπό της, 
καθώς λόγω της ιδιαίτερης φύ-
σης της διαδικασίας υπεισέρχεται 
έντονα ο πολιτικός παράγοντας. 
Για να το θέσω ξεκάθαρα, οι πο-
λιτικοί δεν είμαστε δικαστές, δεν 
μπορούμε επαρκώς να υποκατα-
στήσουμε τη Δικαιοσύνη και γι 
’αυτό οφείλουμε να απευθυνόμα-
στε στον φυσικό δικαστή, το μόνο 
αρμόδιο που μπορεί να κρίνει δε-
όντως τη κάθε υπόθεση.

Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ για 
την προανακριτική, δεν κινείται 
σε ένα πλαίσιο που θα μπορούσε 
να συμβάλει στην αποκάλυψη της 
αλήθειας και στην απόδοση ευθυ-
νών στους πραγματικούς ενόχους, 
αλλά όντας πλήρως αβάσιμη και 
εντελώς ατεκμηρίωτη προσπαθεί 
να δημιουργήσει πολιτικές εντυ-
πώσεις για να επωφεληθεί μικρο-
κομματικά. Άλλωστε πώς θα μπο-
ρούσε να ερμηνευτεί διαφορετικά 

το γεγονός ότι στο κάδρο του κα-
τηγορητηρίου βάζει και τους υφυ-
πουργούς Μεταφορών και Υπο-
δομών της περιόδου 2016-2023, 
οι οποίοι δεν αναφέρονται στο δι-
αβιβαστικό της δικαιοσύνης στη 
Βουλή, το οποίο αποτελεί την μο-
ναδική βάση για την κάθε πρότα-
ση οποιουδήποτε κόμματος.

Φεύγοντας ωστόσο, από την 
πολιτική κριτική της πρότασης της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης και 
εστιάζοντας στον σκληρό πυρή-
να των επιχειρημάτων της, φανε-
ρώνεται και σε αυτό το επίπεδο η 
κενότητά της. Το κατηγορητήριο 
για τον κ. Καραμανλή στηρίζεται 
στην μαρτυρία δύο υψηλόβαθ-
μων υπηρεσιακών παραγόντων 
του Υπουργείου Μεταφορών, οι 
οποίοι διώκονται ποινικά γιατί δι-
ότι δεν προέβησαν, όπως όφει-
λαν, στα αναγκαία προπαρασκευ-
άστηκα βήματα, ώστε να μπορέσει 
ο υπουργός να λάβει τα αναγκαία 
μέτρα. Επιπλέον, τα στελέχη αυτά 
αιτιολόγησαν στέρεα ότι η ο εκά-
στοτε υπουργός έχει μόνο τη διοι-
κητική εποπτεία και σε καμία περί-
πτωση δεν η επίβλεψη δεν αφορά 
θέματα ασφάλειας. Στην ίδια λο-
γική η πρόεδρος της Ρυθμιστικής 
Αρχής Σιδηροδρόμων (ΡΑΣ), 
της μόνης θεσμικά αρμόδιας αρ-
χής για θέματα ασφάλειας, διώκε-
ται ακριβώς γιατί δεν προχώρησε 
σε προτάσεις προς την πολιτική 
ηγεσία, για την υιοθέτηση εθνι-
κών κανόνων και την δρομολό-

γηση των αναγκαίων ενεργειών. 
Επίσης πριν το δυστύχημα, τόσο 
η ΡΑΣ όσο και ο Ευρωπαϊκός Ορ-
γανισμός Σιδηροδρόμων (ERA), 
πιστοποιούσαν εγγράφως την ελ-
ληνική κυβέρνηση για την ασφά-
λεια των σιδηροδρόμων. Άρα, 
ενώ η πολιτική ηγεσία έχει μόνο 
τη διοικητική εποπτεία, οι υπηρε-
σιακοί παράγοντες δεν είχαν προ-
βεί στις απαιτούμενες εισηγήσεις 
και οι αρμόδιοι εθνικοί και ευρω-
παϊκοί φορείς πιστοποιούσαν την 
ασφάλεια των σιδηροδρόμων, 
πώς τεκμαίρεται η ποινική ευθύ-
νη του κ. Καραμανλή και μάλιστα 
η ύπαρξη ή το ενδεχόμενο δόλου, 
η οποία θα οδηγούσε και σε κα-
κουργηματική δίωξη.

Η θεσμική συνέπεια είναι το 
ελάχιστο που οφείλουμε στα θύ-
ματα και τις οικογένειές τους, το 
ελάχιστο που οφείλουμε στην κοι-
νωνία. Η βαθιά πληγή που άνοιξε 
στα Τέμπη πρέπει να κλείσει μέ-
σω της Δικαιοσύνης και της από-
δοσης των πραγματικών ευθυνών 
σε όλους τους εμπλεκόμενους. Η 
κοινωνία χρειάζεται εμπιστοσύνη 
στους θεσμούς. Ζητά από το πο-
λιτικό σύστημα να φερθεί με θε-
σμική σοβαρότητα και όχι να ερ-
γαλειοποιεί τον ανθρώπινο πόνο. 
Αυτή είναι η στάση της κυβέρνη-
σης του Κυριάκου Μητσοτάκη. Με 
σεβασμό, με αίσθημα ευθύνης και 
σοβαρότητα, προχωρούμε με ξε-
κάθαρη δέσμευση για διαφάνεια 
και λογοδοσία.
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Η ipaper αναδεικνύει 
κάθε εβδομάδα τις 
10 πιο σημαντικές 

ειδήσεις από τον κόσμο 
του επιχειρείν και 

"κυκλώνει" όλα όσα 
αξίζει να καταγραφούν.
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Σύμβαση για την κατασκευή μονάδας ηλεκτροπαραγω-
γής από φυσικό αέριο, προϋπολογισμού 600 εκατομμυρίων 
ευρώ υπεγράφη μεταξύ των εταιρειών Clavenia, ΔΕΠΑ 
Εμπορίας, EUSIF Larissa και Volton. Η ΛΑΡΙΣΑ ΘΕΡ-
ΜΟΗΛΕΚΤΡΙΚΗ αναπτύσσει μονάδα παραγωγής ηλε-
κτρικής ενέργειας με καύση φυσικού αερίου, καθαρής ισχύ-
ος 792 MW, στη ΒΙΠΕ Λάρισας. Ο Κωνσταντίνος  Ξιφαράς, 
Διευθύνων Σύμβουλος ΔΕΠΑ Εμπορίας δήλωσε: «Επεν-
δύουμε σε μια μονάδα αιχμής, που ενισχύει ουσιαστικά την 
επάρκεια ισχύος της χώρας και συμβάλλει στη σταδιακή 
απανθρακοποίηση του εγχώριου ενεργειακού μίγματος». 

Η  Τράπεζα Πειραιώς, ολοκλήρωσε την πώλη-
ση ποσοστού 80,10% της «Κέα Λειτουργία και Δια-
χείριση Δικτύων ΑΤΜ Μονοπρόσωπη Α.Ε.»  στην 
Printec Cash Network A.E. Τα συνολικά καθαρά 
ίδια κεφάλαια της ΚΕΑ τον Μάρτιο 2025 ανέρχονταν 
σε €11 εκατ. Η Πειραιώς, επιπρόσθετα των ΑΤΜ 
που βρίσκονται εντός του δικτύου των καταστημάτων 
της, θα διατηρήσει και σημαντικό αριθμό ιδιόκτητων 
ΑΤΜ εκτός καταστημάτων (περί τα 360), επαρκή για 
να διασφαλιστεί η αδιάλειπτη εξυπηρέτηση της πελα-
τειακής βάσης της πανελλαδικά.

Tην ανακατασκευή ενός ακόμη σημαντικού έργου 
στο χαρτοφυλάκιό της, ενισχύοντας το αποτύπω-
μά της στην αστική ανάπτυξη ολοκλήρωσε η Noval 
Property (θυγατρική της Viohalco). Πρόκειται για το 
"Ardittos House", ένα νέο κτήριο κατοικιών και γρα-
φείων στην οδό Αρδηττού 40-42 στο Μετς, συνολικής 
επιφάνειας 4.300 τ.μ. και συνολικής εκμισθώσιμης 
επιφάνειας 2.600 τ.μ. που αποτελείται από τρεις ορό-
φους κατοικιών, ισόγειο και ημιώροφο με σύγχρο-
νους γραφειακούς χώρους, καθώς και δύο υπόγεια με 
θέσεις στάθμευσης. 

Η VALOREM, γαλλικός όμιλος Ανανεώσιμων 
Πηγών Ενέργειας, ανακοίνωσε την επίσημη έναρ-
ξη λειτουργίας του έργου «Ανατολικό Άσκιο – Μα-
γούλα». Το αιολικό πάρκο βρίσκεται βορειοδυτικά 
της Κοζάνης και περιλαμβάνει 6 ανεμογεννήτρι-
ες τύπου και αναμένεται να παράγει 68 GWh ετησί-
ως -ενέργεια επαρκή για την κάλυψη των αναγκών 
18.000 νοικοκυριών- αποτρέποντας παράλληλα 
την έκλυση 25.706 τόνων CO₂ κάθε χρόνο. Η πα-
ραγόμενη ενέργεια αποζημιώνεται μέσω σύμβα-
σης (PPA) με τις εταιρείες OPTIMUS και HΡΩΝ. 

Η ΟΠΤΙΜΑ Α.Ε. κορυφαία ελληνική εταιρεία 
στον χώρο των τυροκομικών, διατήρησε την ηγε-
τική της θέση και το 2024, αυξάνοντας το μερίδιο 
αγοράς σε αξία στα επίπεδα του 13,7%.  Δυναμι-
κή εκκίνηση καταγράφεται και για το 2025. Με ένα 
χαρτοφυλάκιο 9 μαρκών και παρουσία σε όλες τις 
κατηγορίες τυροκομικών προϊόντων, η ΟΠΤΙΜΑ 
παραμένει πρώτη συνολικά στην κατηγορία του τυ-
ριού, με πολλές από τις μάρκες της να είναι ηγέτες 
στην υποκατηγορία τους.  

Μια νέα δέσμη σημαντικών έργων που ενισχύουν τις 
υποδομές, την πολιτιστική ταυτότητα και την τουριστι-
κή προοπτική της περιοχής, θα υλοποιηθεί μέσα από 
τη συνεργασία του Δήμου Αριστοτέλη και της Ελλη-
νικός Χρυσός. Οι σχετικές συμβάσεις, είναι συνολι-
κού ύψους άνω των 1,5 εκατ. ευρώ. Ο Διευθυντής Βι-
ώσιμης Ανάπτυξης της Ελληνικός Χρυσός, Mathieu 
Vallart, δήλωσε: «Σε στενή συνεργασία με τον Δή-
μο, σχεδιάζουμε και υλοποιούμε έργα που δεν έχουν 
απλώς συμβολικό χαρακτήρα, αλλά ουσιαστικό αντί-
κτυπο στην καθημερινότητα των πολιτών»

Η  Alpha Bank επεκτείνει τη στρατηγική της συμ-
φωνία με τη Visa, η οποία αναμένεται να επιταχύ-
νει την ψηφιακή μετάβαση και να ενισχύσει την 
ανάπτυξη των ψηφιακών πληρωμών στην Ελλάδα. 
Μέσω αυτής της νέας συνεργασίας, η Alpha Bank 
θα προσφέρει μια σειρά από νέα προϊόντα και υπη-
ρεσίες, με στόχο να βοηθήσει τους πελάτες της να 
διαχειρίζονται καλύτερα τα οικονομικά τους και τις 
ανάγκες που επιτάσσει ο τρόπος ζωής τους. 

Δυναμική εκκίνηση για το 2025 καταγράφει η 
IDEAL Holdings, παρουσιάζοντας ενισχυμένη 
επίδοση σε όλα τα βασικά οικονομικά μεγέθη για 
το α’ τρίμηνο του έτους. Σχολιάζοντας τα αποτελέ-
σματα, ο πρόεδρος της IDEAL Holdings,  
Λάμπρος Παπακωνσταντίνου, επεσήμανε:  
 «Η ανοδική πορεία των μεγεθών αλλά και των 
επενδύσεών μας συνεχίστηκε και το α’ τρίμηνο 
δημιουργώντας θετικές προοπτικές για το σύνολο 
του 2025 και ενισχύοντας τη δυναμική μας για νέ-
ες επενδυτικές πρωτοβουλίες». 

Η Αγγελάκης ΑΕ, επενδύει στην κατηγορία του 
γλυκού και του παγωτού ως αποκλειστικός μέτοχος 
της νεοσύστατης εταιρείας Sweet Bond. Σε εγκατα-
στάσεις έκτασης 1.200 τ.μ. στην περιοχή του Ασπρό-
πυργου, η Sweet Bond έχει ήδη ξεκινήσει την πι-
λοτική παραγωγή προϊόντων γλυκού και παγωτού, 
στοχεύοντας στις αγορές του HORECA αλλά και του 
retail. «Η είσοδός μας στον χώρο του γλυκού και του 
παγωτού είναι μια στρατηγική απόφαση», δήλωσε ο 
CEO της Αγγελάκης ΑΕ, Θάνος Αγγελάκης. 

Ο όμιλος ΕΛΤΡΑΚ, από τους κορυφαίους προμη-
θευτές εξοπλισμού και λύσεων στον χώρο της βι-
ομηχανίας των κατασκευών, εξορύξεων, ναυτιλί-
ας, ενέργειας, ελαστικών και λύσεων κινητικότητας, 
προχωρά σε σημαντική αναβάθμιση της εφοδιαστι-
κής του αλυσίδας με την υιοθέτηση του προηγμένου 
συστήματος διαχείρισης αποθήκης aberon WMS 
της Entersoft. Το νέο σύστημα, αυτοματοποιεί δια-
δικασίες, όπως η διαχείριση εισαγωγών, η συλλο-
γή και εκτέλεση παραγγελιών, η ανατροφοδότηση 
αποθεμάτων και η οργάνωση της αποθήκης. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

n Μια ανάσα από την έναρξη των Πανελλαδικών, το άγχος 
για τους μαθητές βρίσκεται στο κόκκινο. Απέναντι σε αυτήν 
την πιεστική περίοδο, το μεγαλύτερο ζητούμενο, είναι 
πλέον τα παιδιά να προσέλθουν στη διαδικασία με καθαρό 
μυαλό και ψυχραιμία. Και πώς θα συμβεί αυτό; Ρωτήσαμε 
τον έμπειρο εκπαιδευτικό αναλυτή Στράτο Στρατηγάκη. 

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΕΣ ΕΞΕΤΑΣΕΙΣ:

Ψυχραιμία - καθαρό 
μυαλό και λιγότερο... 
κινητό 

γίνεται αυτές τις ημέρες αλ-
λά και την ίδια την ημέρα της 
εξέτασης;
Το συχνότερο λάθος είναι το 
ξενύχτι στο διάβασμα από 
υπερβολικό άγχος να κλείσει 
και η τελευταία “τρύπα”. Ένα 
κουρασμένο μυαλό δεν θα 
αποδώσει όσο καλύτερα μπο-
ρεί στη διάρκεια της εξέτασης. 
Ένα χαζολαθάκι στις πράξεις, 
μία απροσεξία, θα μειώσουν τη 
βαθμολογία του υποψηφίου.

 Πόσο σημαντική είναι, η 
σωστή διαχείριση του χρό-
νου κατά τη διάρκεια της εξέ-
τασης; Πώς διαχειρίζεται 
ένας μαθητής μία δύσκολη 
άσκηση; 
Στα μαθήματα που έχουν 4 θέ-
ματα ξεκινάμε από τα ευκολό-
τερα. Στο τέλος κάθε ερώτησης 
γράφονται τα μόρια που αντι-
στοιχούν. Η λογική είναι του κυ-
νηγού μορίων. Συγκεντρώνουμε 
όσο περισσότερα μόρια μπορού-
με. Ξεκινάμε από αυτά που γνω-
ρίζουμε και στο τέλος θα ασχο-
ληθούμε με τα θέματα που είναι 
δύσκολα ή δεν τα γνωρίζου-
με καλά. Αφού έχουμε γράψει 
όσα ξέρουμε αφιερώνουμε όλο 
το χρόνο που μας έχει απομεί-
νει στα θέματα που είναι δύσκο-
λα και θέλουν πολύ ψάξιμο. 

 Πώς μπορούμε να στηρί-
ξουμε έναν μαθητή που δεν 
έγραψε καλά σε ένα μάθημα 
ώστε να συνεχίσει χωρίς 
απογοήτευση στα υπόλοιπα; 
Οι αθλητές στα ομαδικά αθλή-

ματα επαναλαμβάνουν μονότο-
να την ίδια δήλωση: Κοιτάζου-
με τον κάθε αγώνα ξεχωριστά. 
Στο τέλος θα κάνουμε ταμείο. 
Το ίδιο συμβαίνει και με τις 
εξετάσεις. Δεν μπορούμε να 
γνωρίζουμε αν ο βαθμός που 
γράψαμε σ’ ένα μάθημα θα εί-
ναι αρκετός για να πετύχουμε 
το στόχο μας. Σε ένα μάθημα 
με δύσκολα θέματα μπορεί το 
15 να είναι εξαιρετικός βαθ-
μός, σε ένα μάθημα με εύκολα 
θέματα το 15 μπορεί να μην εί-
ναι αρκετό να πιάσουμε το στό-
χο μας. Όταν, λοιπόν, βγαίνου-
με από το εξεταστικό κέντρο 
δεν κοιτάζουμε τις λύσεις, δεν 

ασχολούμαστε με το πώς γρά-
ψαμε· κοιτάζουμε το επόμενο 
μάθημα.

 Υπάρχει ένας απλός τρόπος 
προσέγγισης που οι γονείς 
μπορούν να προσεγγίσουν 
όλες αυτές τις μέρες τα παιδιά 
χωρίς να τους δημιουργή-
σουν άγχος και εκνευρισμό; 
Ναι να φέρονται όπως όλα τα 
υπόλοιπα χρόνια στη διάρκεια 
των εξετάσεων και να μην ξεχνά-
νε να τονίζουν στα παιδιά τους ότι 
τα αγαπούν ανεξάρτητα των επι-
δόσεών τους στις Πανελλαδικές.

 Με δεδομένο ότι η τεχνητή 
νοημοσύνη επηρεάζει ήδη 
την αγορά εργασίας, τι θα 
προτείνατε στους μαθητές να 
προσέξουν στην επιλογή των 
σπουδών τους;
Η τεχνητή νοημοσύνη θα επη-
ρεάσει καταλυτικά την αγορά 
εργασίας και τα επαγγέλματα. 
Απλά κανείς δεν γνωρίζει πώς. 
Όταν πριν 30 χρόνια σερφάρα-
με στο νεότευκτο τότε internet 
δεν μπορούσαμε να φαντα-
στούμε ότι το internet θα δημι-
ουργούσε πολύ σοβαρά προ-
βλήματα ψυχικής υγείας σε 
εκατομμύρια ανθρώπους. Έτσι 
δεν μπορούμε να γνωρίζουμε 
τις επιπτώσεις της τεχνητής νο-
ημοσύνης στην αγορά εργασί-
ας. Όσοι λένε ότι τις γνωρίζουν 
απλά λένε ψέματα. 

Οι υποψήφιοι, όμως, δεν 
επιλέγουν τώρα επάγγελμα. 
Επιλέγουν σπουδές. Αυτό δη-
λώνουν με το μηχανογραφικό 
τους· τι θέλουν να σπουδάσουν. 
Το επάγγελμα που θα ασκή-
σουν δεν θα είναι ένα, όπως τον 
παλιό καιρό, αλλά πολλά και δι-
αφορετικά, διότι ο κόσμος μας 
τρέχει πολύ γρήγορα και αλλά-
ζουν τα επαγγέλματα. Η σύνδε-
ση μεταξύ σπουδών και επαγ-
γέλματος είναι πιο χαλαρή στην 
εποχή μας, και θα χαλαρώσει 
ακόμη στο μέλλον. Το μόνο σί-
γουρο είναι ότι όσα καινούρια 
επαγγέλματα και αν δημιουργη-
θούν αυτοί που θα τα ασκήσουν 
είναι οι σημερινοί υποψήφιοι 
για τα ΑΕΙ, διότι δεν θα υπάρ-
χουν άλλοι. Ψυχραιμία, λοιπόν, 
με τις αλλαγές που έρχονται.

 Κύριε Στρατηγάκη, ποιες εί-
ναι οι συμβουλές της τελευ-
ταίας στιγμής προς τους υπο-
ψηφίους μιας γενιάς, που 
έχει μεγαλώσει με Internet, 
smartphones και social; 
Τις επόμενες μέρες μέχρι τις 6 
Ιουνίου, που ολοκληρώνονται 
οι Πανελλαδικές Εξετάσεις για 
τη μεγάλη πλειοψηφία των υπο-
ψηφίων, θα πρέπει να διαβάζουν 
σταθερά αλλά όχι εξαντλητικά. 
Πρέπει να έχουν το μέγιστο των 
δυνάμεών τους στη διάρκεια των 
εξετάσεων, συνεπώς δεν έχει νό-
ημα να εξαντλούν τον εαυτό τους 
με ξενύχτια για να βελτιώσουν 
την επίδοσή τους. Ας μειώσουν 
λίγο το χρόνο που αφιερώνουν 
στο κινητό τους, να διαβάζουν αλ-
λά όχι εξαντλητικά και να διατη-
ρούν, όσο αυτό είναι εφικτό, την 
ψυχραιμία τους. Οι γονείς πρέπει 
να συμπαραστέκονται στα παιδιά 
τους, αλλά να μην κάνουν κέντρο 
της ζωής της οικογένειας τις Πα-
νελλαδικές, διότι έτσι φορτώνουν 
με άγχος τους υποψηφίους. Να 
φέρονται όπως φέρθηκαν πέρυ-
σι στις εξετάσεις της Β Λυκείου. 

 Από την εμπειρία σας, ποιο 
είναι το συχνότερο λάθος που 
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Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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Ένα ακόμα μείζον έργο υπερτοπικής σημα-
σίας, η κατασκευή του υπόγειου πάρκινγκ 
πλησίον του σταθμού ΗΣΑΠ στη Νέα Ιωνία, 
μπαίνει σε τροχιά υλοποίησης, μετά την υπο-
γραφή της σχετικής προγραμματικής σύμβα-
σης από τον Περιφερειάρχη Αττικής Νίκο 
Χαρδαλιά και τον Δήμαρχο Νέας Ιωνίας Πα-
ναγιώτη Μανούρη, στο Διοικητήριο της Πε-
ριφέρειας.

«Πριν από σχεδόν έναν μήνα, όταν βρέ-
θηκα στις γειτονιές της Νέας Ιωνίας, έδωσα 
την υπόσχεση στον άξιο Δήμαρχο και αγα-
πητό φίλο, Παναγιώτη Μανούρη, ότι θα δώ-
σουμε απόλυτη προτεραιότητα στη δημιουρ-
γία του υπόγειου πάρκινγκ, που εκκρεμεί από 
το 1988. Με τη σημερινή υπογραφή της προ-

γραμματικής σύμβασης, δίνουμε ένα ξεκάθα-
ρο στίγμα: τηρούμε τις υποσχέσεις μας και 
ανταποκρινόμαστε με έργα στα χρόνια αιτή-
ματα των τοπικών κοινωνιών» υπογράμμισε ο 
κ. Χαρδαλιάς, επισημαίνοντας ότι στόχος εί-
ναι η προκήρυξη του διαγωνισμού μέσα στο 
καλοκαίρι, η ανάδειξη του αναδόχου έως το 
τέλος του έτους και η παράδοση του έργου 
εντός του 2028.

Σχετικά με δημοσιεύματα, τα οποία ανα-
φέρονται στην άσκηση εφέσεων από πλευράς 
της Περιφέρειας Αττικής σε εκδικάσεις β’ βαθ-
μού για την καταβολή αποζημιώσεων στα θύ-
ματα της φονικής πυρκαγιάς του 2018 στο Μά-
τι, επισημαίνονται τα κάτωθι:

Έπεσαν οι υπογραφές για υπόγειο 
πάρκινγκ στη Νέα Ιωνία

Νίκος Χαρδαλιάς 
από την Καλλιθέα: 
«Ξεμπλοκάρουμε 
έργα δεκαετιών...»

Με στόχο την επιτάχυνση της 
υλοποίησης σημαντικών υποδομών 
του Λεκανοπεδίου, ο Περιφερειάρχης 
Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς 
πραγματοποίησε διαδοχικές επισκέψεις 
σε δύο κομβικά εργοτάξια της Νότιας 
Αθήνας. Συνοδευόμενος από τους 
Δημάρχους Καλλιθέας Κώστα 
Ασκούνη και Μοσχάτου – Ταύρου, 
Ανδρέα Ευθυμίου, βρέθηκε στο μεγάλο 
έργο της διευθέτησης του ποταμού 
Ιλισσού, συνολικού προϋπολογισμού 
9.904.000 ευρώ που υλοποιείται με 
πόρους της Περιφέρειας Αττικής.

Νωρίτερα, είχε βρεθεί στον χώρο 
ανέγερσης του 14ου Νηπιαγωγείου 
Καλλιθέας, προκειμένου να 
διαπιστώσει διά ζώσης την πορεία 
κατασκευής του έργου. Η σχετική 
σύμβαση, προϋπολογισμού 
1.238.000 ευρώ, είχε υπογραφεί 
στην Περιφέρεια Αττικής την 28η 
Ιανουαρίου, με την χρηματοδότηση 
να προέρχεται από το Επιχειρησιακό 
Πρόγραμμα «Αττική 2021 – 2027».

Η παρέμβαση στον Ιλισσό για 
την αντιπλημμυρική προστασία του 
Λεκανοπεδίου

Το έργο διευθέτησης του 
Ιλισσού ποταμού, εντάσσεται στα 
54 αντιπλημμυρικά έργα που 
έχουν μπει σε τροχιά υλοποίησης 
το πρώτο εξάμηνο του 2025, και 
αποτελεί μια απολύτως αναγκαία και 
πολυεπίπεδη παρέμβαση με στόχο 
την αποκατάσταση και ενίσχυση 
της αποχετευτικής του ικανότητας, 
η οποία σήμερα περιορίζεται από 
τη φραγμένη ροή του υφιστάμενου 
καναλιού και την ανεπαρκή διατομή 
των γεφυρών. Ο Ιλισσός, μαζί με 
τον Κηφισό, λειτουργεί ως ένας από 
τους δύο βασικούς αποδέκτες των 
πλημμυρικών ροών της Αττικής, 
καθιστώντας το έργο καίριας σημασίας 
για την αντιπλημμυρική θωράκιση του 
Λεκανοπεδίου.

Νίκος Χαρδαλιάς: «Χτίζουμε μια σύγχρονη Μητροπολιτική Αττική 
με όχημα την προσέλκυση τουριστών και τις 365 ημέρες του χρόνου»

Αποκατάσταση της αλήθειας για το Μάτι

«Ο τουρισμός μπορεί και πρέπει να απο-
τελέσει τον κινητήριο μοχλό για τη βιώσι-
μη οικονομική ανάπτυξη της Αττικής, δημι-
ουργώντας με αυτό τον τρόπο νέες ευκαιρίες 
ανάπτυξης και ενισχύοντας την ευημερία 
των πολιτών. Το Λεκανοπέδιο της πρωτεύου-
σας αξίζει και πρέπει να τοποθετηθεί στους 
κορυφαίους ευρωπαϊκούς προορισμούς για 
ταξίδια εμπειρίας. Πρόκειται για έναν στόχο 
που υπηρετούμε συστηματικά, με δομημένη 
στρατηγική και ολοκληρωμένο σχέδιο» τό-

νισε ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρ-
δαλιάς μιλώντας στην εκδήλωση του CNN 
Insights με τίτλο «Athens 365: Η Αθήνα ως 
βιωματικός τουριστικός προορισμός καθ’ 
όλη τη διάρκεια του έτους», που πραγματο-
ποιήθηκε στο Αίγλη Upstairs, στον Κήπο 
του Ζαππείου.

Στο πλαίσιο αυτού του σχεδιασμού, η Πε-
ριφέρεια Αττικής προχώρησε πρόσφατα στη 
σύσταση του Οργανισμού Διαχείρισης και 
Προώθησης Προορισμού της Περιφέρει-

ας Αττικής – DMMO «The Greater Athens 
Region». «Είμαστε η πρώτη Περιφέρεια της 
χώρας που αποκτά τέτοιον οργανισμό – κι 
αυτό αποτυπώνει την ισχυρή πίστη μας στις 
δυνατότητες του τόπου μας. Ο νέος φορέας, 
που ιδρύθηκε μέσω του Αναπτυξιακού Ορ-
γανισμού της Περιφέρειας «Νέα Μητροπο-
λιτική Αττική Α.Ε», αποτελεί ουσιαστικά την 
«αιχμή του δόρατος» για την εφαρμογή μιας 
δομημένης τουριστικής στρατηγικής» πρό-
σθεσε ο κ. Νίκος Χαρδαλιάς.

Νέος βρεφονηπιακός Σταθμός στη γειτονιά της Δάφνης
Σε έναν νέο και υπερσύγχρονο Βρεφονηπιακό Σταθμό με-
τατρέπεται το κτήριο του πρώην ΠΙΚΠΑ Δάφνης, σύμφωνα 
με την προγραμματική σύμβαση που υπέγραψε ο Περιφε-
ρειάρχης Αττικής, Νίκος Χαρδαλιάς. Το έργο της δημιουρ-
γίας του νέου σταθμού, δυναμικότητας 81 θέσεων (31 βρε-
φών και 50 νηπίων), προϋπολογίζεται στα 1.909.770 ευρώ 
(συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ) και θα χρηματοδοτηθεί εξ 

ολοκλήρου από ίδιους πόρους της Περιφέρειας Αττικής, με 
χρόνο αποπεράτωσης τους 50 μήνες.

Η σχετική σύμβαση συνυπεγράφη παράλληλα από 
τον Δήμαρχο Δάφνης – Υμηττού, Νικόλαο Τσιλίφη και τον 
Πρόεδρο του Αναπτυξιακού Οργανισμού Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης «Νέα Μητροπολιτική Αττική Α.Ε.» Δημήτρη Φρα-
γκάκη, ο φορέας του οποίου θα αναλάβει την υλοποίηση 

της ανακατασκευής. Σκοπός του έργου είναι η βελτίωση 
των συνθηκών διημέρευσης και διαβίωσης των παιδιών, 
καθώς και η οικονομική ανακούφιση δημοτών με χαμηλά 
εισοδήματα. Το έργο αναμένεται να ενισχύσει σημαντικά 
την κοινωνική μέριμνα του Δήμου Δάφνης – Υμηττού, κα-
θώς δεκάδες οικογένειες θα εξυπηρετούνται καθημερινά 
από τον εν λόγω σταθμό.

Τα όσα αναφέρονται στα εν λόγω δημοσιεύ-
ματα δεν απηχούν ουδόλως την αλήθεια, πολ-
λώ δε μάλλον όσον αφορά στις ενέργειες της πα-
ρούσας περιφερειακής αρχής για την επούλωση 
των πληγών από τη μαζική αυτή τραγωδία.

Εν προκειμένω, οι ελάχιστες εφέσεις που 
ασκήθηκαν από την Περιφέρεια Αττικής στο 
παρελθόν, είχαν ήδη κατατεθεί πριν από την 
ψήφιση του νέου νόμου και την έκδοση των 
διαπιστωτικών εφαρμοστικών διατάξεων που 
τη συνοδεύουν, κατ’ εφαρμογή της τότε ισχύ-
ουσας νομοθεσίας. Μάλιστα, με προσωπι-
κή εντολή του Περιφερειάρχη Αττικής Νίκου 
Χαρδαλιά, η νομική υπηρεσία της Περιφέρει-
ας έχει ήδη δρομολογήσει τις δέουσες ενέρ-
γειες για την απόσυρσή τους, αξιοποιώντας τις 
προβλέψεις του νέου νόμου.

Η διοίκηση της Περιφέρειας, με σεβασμό 
στη μνήμη των αδικοχαμένων συνανθρώ-

πων μας και στο διαρκές πένθος των συγγε-
νών τους, βρίσκεται και θα βρίσκεται πάντα 
δίπλα στα θύματα της τραγωδίας, για να στη-
ρίζει με κάθε δυνατό, νόμιμο τρόπο τον αγώ-
να τους για δικαίωση. Είναι αυτονόητο, ότι οι 
προβλεπόμενες αποζημιώσεις θα καταβλη-
θούν στους νόμιμους δικαιούχους, ως ελάχι-
στο χρέος απέναντι σε αυτούς που έφυγαν με 
τόσο τραγικό τρόπο. 

Πέρα από αυτό, πάλι με σεβασμό και αί-
σθημα ευθύνης, η περιφερειακή αρχή δρομο-
λογεί σε συνεργασία με τους εμπλεκόμενους 
φορείς  όλες τις απαραίτητες πρωτοβουλίες 
και δράσεις, ώστε να εξασφαλίσει τους κα-
λύτερους όρους θωράκισης του Λεκανοπεδί-
ου και προστασίας  των ζωών και  περιουσιών  
των πολιτών από τις συνέπειες της κλιματικής 
κρίσης, για να μην ζήσουμε ποτέ ξανά μια τό-
σο τραγική καταστροφή.

«Ανεβαίνει» 
και άλλο ο Δήμος 
Παπάγου - Χολαργού
Στο πλαίσιο των τακτικών 
επισκέψεών του στους 66 Δήμους του 
Λεκανοπεδίου, ο Περιφερειάρχης 
Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς μετέβη στον 
Δήμο Παπάγου – Χολαργού, όπου είχε 
συνάντηση εργασίας με τον Δήμαρχο 
Ηλία Αποστολόπουλο, προκειμένου 
να προχωρήσουν με χρηματοδότηση 
από την Περιφέρεια σημαντικά έργα 
που απαντούν στις ανάγκες της τοπικής 
κοινωνίας.
Κεντρικό θέμα της συνάντησης 
αποτέλεσαν τα έργα που έχει 
προτεραιοποιήσει η Δημοτική Αρχή με 
έμφαση στη βιοκλιματική ανάπλαση 
του παράδρομου της Λεωφόρου 
Μεσογείων, ένα έργο συνολικού 
προϋπολογισμού 4,5 εκατ. ευρώ, το 
οποίο φιλοδοξεί να αλλάξει ριζικά 
την εικόνα της περιοχής. Η εν λόγω 
παρέμβαση αναμένεται να προσφέρει 
μια πιο λειτουργική, φιλική και 
βιώσιμη αστική εμπειρία, ενισχύοντας 
την ποιότητα ζωής κατοίκων, 
επαγγελματιών και επισκεπτών.



}

}

Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ-
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

*
Χρήστος Παππούς: Το πανηγύρι των Άνω Λιοσίων αποτελεί 
κομμάτι της συλλογικής μας μνήμης, ξεχωριστό κεφάλαιο 
στην πολιτιστική μας Ιστορία

Περιφερειάρχης 
Χριστόδουλος Τοψίδης: 
«Πράξη αναγνώρισης του 
στρατηγικού ενδιαφέροντος 
της Ανατολικής Μακεδονίας 
και Θράκης η επίσκεψη 
Οικονομικών και Εμπορικών 
Ακολούθων ξένων αρχών»

Με ουσιαστικές αναφορές στην Ιστορία του 
Πανηγυριού και πλαισιωμένος από τις Γρι-
ζοφόρες του Συλλόγου Αρβανίτικου Πολιτι-
σμού Άνω Λιοσίων “η Γρίζα” πραγματοποίησε 
τον χαιρετισμό του ο Δήμαρχος Φυλής Χρή-
στος Παππούς το βράδυ της Τετάρτης 21Μαΐ-
ου 2025 ανήμερα του εορτασμού των Πολιού-
χων των Άνω Λιοσίων Αγίων Κωνσταντίνου 
και Ελένης.

Ο Δήμαρχος ευχαρίστησε άπαντες για την 
παρουσία τους στις τριήμερες πολιτιστικές εκ-
δηλώσεις αλλά και τους Πολιτιστικούς Συλλό-
γους του τόπου που ένωσαν τις δυνάμεις τους 
με το Αρβανίτικο ντόπιο στοιχείο τονίζοντας 
χαρακτηριστικά ότι: “ Το πανηγύρι αποτέλεσε 
πολιτιστική γέφυρα, που έδεσε τη ντόπια πο-
λιτιστική παράδοση, με τα έθιμα που έφεραν 
από τις ιδιαίτερες πατρίδες τους οι νέοι συνδη-
μότες μας”.

Δεν παρέλειψε επίσης να ευχηθεί καλή 
επιτυχία στους μαθητές που φέτος ρίχνονται 
στη μάχη των Πανελληνίων, σημειώνοντας 
χαρακτηριστικά πως μια θέση τους ανήκει!

«Η επίσκεψή σας είναι πράξη αναγνώρισης του 
στρατηγικού ενδιαφέροντος της Περιφέρειας 
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης σε γεωπολιτικό, 
οικονομικό και επιχειρηματικό επίπεδο». Με το μήνυμα 
αυτό ο Περιφερειάρχης κ. Χριστόδουλος Τοψίδης 
καλωσόρισε τα μέλη της πολυπληθούς αποστολής των 
Οικονομικών και Εμπορικών Ακολούθων ξένων αρχών, 
μελών του ECDC Club.
Στην επίσημη εκδήλωση υποδοχής, το πρωί της 
Πέμπτης 22 Μαΐου 2025, στο Νομαρχείο, στην 
Αλεξανδρούπολη, ο Περιφερειάρχης παρουσίασε τα 
δυνατά σημεία, τις προκλήσεις και τις προοπτικές για 
το μέλλον στην Ανατολική Μακεδονία και Θράκης, 
εστιάζοντας στο ότι η Περιφέρεια αποτελεί στρατηγικό 
διάδρομο μεταξύ ηπείρων, με μοναδικό γεωγραφικό 
αποτύπωμα. Επίσης, ότι η περιοχή εξελίσσεται σε 
πυλώνα ενέργειας και νέων υποδομών, με αναφορά σε 
έργα και υποδομές εθνικής και διεθνούς σημασίας, που 
ζητούν στρατηγικούς εταίρους.

Ο Περιφερειάρχης κος Τοψίδης, απηύθηνε ανοιχτή 
πρόσκληση προς τους Οικονομικούς και Εμπορικούς 
Ακολούθους «να δείτε την Περιφέρειά μας ως εταίρο 
των κρατών που εκπροσωπείτε, ως μία περιοχή με:

   Επενδυτικό περιβάλλον, φιλικό και σταθερό.
    Σημαντικά έργα υποδομής υπό εξέλιξη με 
συγχρηματοδότηση από την ΕΕ.

   Γρήγορη πρόσβαση σε αγορές πολλών εκατομμυρίων 
καταναλωτών.

   Και το κυριότερο: ανθρώπους πρόθυμους να 
συνεργαστούν, να προχωρήσουν, να πετύχουν μαζί.

Εγκαινιάστηκε το απόγευμα της 
Πέμπτης (22/5) στον άξονα Περιπάτου 
Ερνέστου Εμπράρ (πάρκο απέναντι 
από τη ΧΑΝΘ) η αρχιτεκτονική 
εγκατάσταση προς τιμήν του Γάλλου 
αρχιτέκτονα και πολεοδόμου ο οποίος 
είχε αναλάβει τον ανασχεδιασμό της 
Θεσσαλονίκης μετά την καταστροφική 
πυρκαγιά του 1917.
Πρόκειται για μια κατασκευή που 
σχεδιάστηκε από τον ομότιμο καθηγητή 
του ΑΠΘ Νίκο Καλογήρου με χορηγία 
της εταιρείας «Κτήμα Γεροβασιλείου», 
στο πρότυπο των παρισινών «Folies» 
που τοποθετούνται σε ανοιχτούς χώρους 
των πόλεων.Την στήριξη της Περιφέρειας Κρήτης στο έργο 

αποκατάστασης του Ιερού Ναού Μεταμόρφωσης 
του Σωτήρος στο Αρκαλοχώρι, που υπέστη σοβα-
ρές ζημιές από τον μεγάλο σεισμό, ανακοίνωσε ο 
Περιφερειάρχης Κρήτης Σταύρος Αρναουτάκης.

Κατά τη διάρκεια συνάντησης που πραγματο-
ποιήθηκε στην Περιφέρεια, παρουσία του Μητρο-
πολίτη Αρκαλοχωρίου, Καστελλίου και Βιάννου κ. 
Ανδρέα, του Δημάρχου Μινώα Πεδιάδας Βασίλη 
Κεγκέρογλου και του Αντιπεριφερειάρχη Ηρακλεί-
ου Νίκου Συριγωνάκη, επιβεβαιώθηκε η δέσμευ-

ση για την υλοποίηση της σχετικής μελέτης που έχει 
εκπονήσει ο Δήμος Μινώα Πεδιάδας.

Το έργο αφορά την αποκατάσταση του ιστορικού 
ναού, με στόχο τη διατήρηση της πολιτιστικής και θρη-
σκευτικής κληρονομιάς της περιοχής, προσφέροντας 
παράλληλα ένα σημαντικό λατρευτικό χώρο που απο-
τελεί σημείο αναφοράς για την τοπική κοινωνία.

Η Περιφέρεια Κρήτης συνεχίζει να στηρίζει 
έμπρακτα τις πληγείσες περιοχές του σεισμού, επεν-
δύοντας στην αποκατάσταση των εκκλησιαστικών 
μνημείων.

Μια εβδομάδα μελέτης, προετοιμα-
σίας καισχεδιασμού ολοκληρώθη-
κε. Και μαζί της, μια νέα εποχή για 
έναν δημόσιο χώρο στον Δήμο Σα-
ρωνικού! Το νέο Δημοτικό Πάρκο 
και η πρότυπη Παιδική Χαρά δεν εί-
ναι απλά έργα. Είναι υπόσχεση. Υπό-
σχεση ποιότητας ζωής, αισθητικής, 
ασφάλειας και κοινής εμπειρίας.

Ένα πάρκο γεμάτο πράσινο, σκι-
ερά καθιστικά, διαδρομές για βόλτα, 
χώρο για ηρεμία αλλά και παιχνίδι. 
Μια παιδική χαρά πρότυπο, με θεμα-
τικά παιχνίδια υψηλής ποιότητας και 
σχεδιασμό που ενθαρρύνει τη φαντα-
σία, την κοινωνικότητα και την ασφά-
λεια των παιδιών. Δύο μεγάλες θεμα-
τικές ενότητες “το μαγικό δέντρο” και 
“το περιπετειώδες όχημα” θα κάνουν 
τα παιδιά να μην θέλουν να φύγουν 
ποτέ. Δεν μιλάμε απλώς για ανάπλα-

ση. Μιλάμε για αλλαγή νοοτροπίας. 
Για αστικό περιβάλλον που σέβεται 
τον πολίτη. Που ενώνει γενιές. Που 
εμπνέει. Ξεκινούν σύντομα οι εργασί-

ες. Μείνετε συντονισμένοι για περισ-
σότερες λεπτομέρειες. Οι εικόνες που 
βλέπετε σήμερα, πολύ σύντομα θα εί-
ναι η καθημερινότητά των πολιτών.

Κάτι ξεχωριστό γεννιέται 
στον Δήμο Σαρωνικού...

Ολοκληρώθηκε η 
Τοποθέτηση του 
SEATRAC στην 
Ελεύθερη Παραλία 
της Βούλας
Ολοκληρώθηκε για τη θερινή 
περίοδο η τοποθέτηση του συστήματος 
SEATRAC στην ελεύθερη παραλία 
της Βούλας, δίπλα από το Δημαρχείο. 
Πρόκειται για μια σημαντική υποδομή 
που εξασφαλίζει αυτόνομη πρόσβαση 
στη θάλασσα για άτομα με αναπηρία και 
κινητικές δυσκολίες, προσφέροντας σε 
όλους τη δυνατότητα να απολαύσουν το 
μπάνιο τους με ασφάλεια, αξιοπρέπεια 
και ελευθερία.

Με επιτυχία ολοκληρώθη-
κε η εναρκτήρια συνάντηση 
του ευρωπαϊκού έργου DISCO 
(Advancing DIStrict heating and 
COoling solutions for efficient 
waste heat utilization), το οποίο 
εστιάζει στην αξιοποίηση απορ-
ριπτόμενης θερμότητας και την 
ανάπτυξη καινοτόμων και βιώσι-
μων συστημάτων τηλεθέρμανσης 
και τηλεψύξης, στο Άαλμποργκ 
της Δανίας.

Στο έργο συμμετέχουν δέ-
κα εταίροι από ισάριθμες ευρω-
παϊκές χώρες, συνθέτοντας ένα 
ισχυρό δίκτυο ανταλλαγής γνώ-
σης, τεχνογνωσίας και πολιτι-
κών. Στόχος είναι η διαμόρφω-
ση κοινών προτάσεων για την 
αναμόρφωση θεσμικών πλαισί-

ων, η προώθηση καλών πρακτι-
κών και η προσαρμογή λύσεων 
στις ιδιαίτερες ανάγκες κάθε χώ-
ρας και περιοχής.

Από την Ελλάδα μετέχει η 
Περιφέρεια Κρήτης ενώ υπάρ-
χουν συμμετοχές από τις χώρες: 
Σουηδία, Δανία, Ιρλανδία, Πο-
λωνία, Ρουμανία, Γερμανία, Ολ-

λανδία, Κροατία, Σερβία.  Η Πε-
ριφέρεια Κρήτης, ανέδειξε την 
απουσία εξειδικευμένου θεσμι-
κού πλαισίου ως βασικό εμπό-
διο για την ανάπτυξη ευέλικτων, 
μικρής κλίμακας συστημάτων. 
Αναδείχθηκαν οι κλιματικές και 
γεωγραφικές ιδιαιτερότητες της 
Κρήτης, με ζώνες που παρουσι-
άζουν ανάγκες θέρμανσης αλλά 
και περιοχές με έντονη ανάγκη 
για ψύξη.
Παράλληλα, παρουσιάστηκε η 
δυναμική ανάκτησης θερμότητας 
από τον ξενοδοχειακό τομέα, ιδι-
αίτερα κατά τη θερινή περίοδο, 
με δυνατότητα αξιοποίησης είτε 
για εσωτερική κατανάλωση είτε 
για διαμοιρασμό σε όμορες του-
ριστικές υποδομές.

Η Κρήτη σε καινοτόμο πρόγραμμα για τη βιώσιμη 
ενέργεια μέσω του έργου DISCO

Στήριξη της Περιφέρειας Κρήτης στην 
αποκατάσταση του Ιερού Ναού Μεταμόρφωσης 

του Σωτήρος στο Αρκαλοχώρι

Ερνέστ Εμπράρ –  
Η Θεσσαλονίκη τίμησε 
τον εμβληματικό 
αρχιτέκτονά της
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Το νέο Citroën C3 Aircross βρίσκε-
ται πλέον διαθέσιμο στις εκθέσεις 
των Επίσημων Διανομέων της μάρ-
κας στην Ελλάδα, εγκαινιάζοντας 
μια νέα εποχή για το compact SUV 
της Citroën. Το μοντέλο διατίθεται 
για πρώτη φορά και σε 7θέσια έκδο-
ση, με στόχο την κάλυψη αναγκών 
οικογενειών και οδηγών με ενεργό 
τρόπο ζωής, προσφέροντας ταυτό-

χρονα επιλογές βενζίνης, υβριδικής 
και ηλεκτρικής κίνησης.

Σχεδιαστικά, το C3 Aircross υι-
οθετεί τη νέα αισθητική της μάρ-
κας, συνδυάζοντας μυώδες αμάξω-
μα με αυξημένη απόσταση από το 
έδαφος. Με μήκος 4,39μ. και μετα-
ξόνιο 2,67μ., αξιοποιεί στο έπακρο 
τους εσωτερικούς χώρους. Η 5θέσια 
έκδοση προσφέρει κορυφαία ευρυ-

χωρία και πορτμπαγκάζ 460 λίτρων, 
ενώ η 7θέσια περιλαμβάνει επιπλέ-
ον δύο πτυσσόμενα καθίσματα στην 
τρίτη σειρά, διατηρώντας ωστόσο 
χρηστική ευρυχωρία (330 λίτρα με 
όλα τα καθίσματα σε χρήση).

Η γκάμα των κινητήρων περι-
λαμβάνει βενζινοκινητήρα 100 ίπ-
πων με μηχανικό κιβώτιο, υβριδι-
κή έκδοση 145 ίππων με αυτόματο 

κιβώτιο e-DCT, και αμιγώς ηλεκτρι-
κή έκδοση 113 ίππων με αυτονομία 
306 χλμ., με τις τιμές να ξεκινούν 
από 18.900€, 24.500€ και 27.400€ 
αντίστοιχα.

Το C3 Aircross εστιάζει και στην 
άνεση, με την ανάρτηση και τα κα-
θίσματα Advanced Comfort® της 
Citroën, καθώς και στον εξοπλισμό 
με πλήρες σύστημα infotainment και 
τεχνολογίες υποβοήθησης οδηγού. 

Με αυτές τις προδιαγραφές, το νέο 
μοντέλο φιλοδοξεί να αποτελέσει 
μια ολοκληρωμένη πρόταση στην 
κατηγορία των οικογενειακών SUV.

Το νέο C3 Aircross απευθύνεται 
σε όσους αναζητούν πρακτικότητα, 
σύγχρονη τεχνολογία και οικονο-
μία, συνδυάζοντας ευχρηστία στην 
πόλη με δυνατότητα για άνετα ταξί-
δια. Παράλληλα, δίνει έμφαση στη 
συνδεσιμότητα και την ασφάλεια.

Το ΕΚΟ Ράλλυ Ακρόπολις 
2025 επιστρέφει στο κέντρο 
της Αθήνας
Με επίκεντρο το Ζάππειο Μέγαρο και φόντο την Ακρόπολη, 
παρουσιάστηκε επίσημα το ΕΚΟ Ράλλυ Ακρόπολις 2025. Η 
σημαντικότερη ανακοίνωση αφορά την επιστροφή της αγωνιστικής 
δράσης στο ιστορικό κέντρο της πρωτεύουσας, με την υπερειδική 
διαδρομή να ξεκινά μπροστά από το Παναθηναϊκό Στάδιο και να 
διασχίζει τη λεωφόρο Βασιλίσσης Όλγας και την πλατεία Ζαππείου.
Η EKO Athens Super Special Stage μήκους 1,5 χλμ. θα μεταδοθεί 
ζωντανά παγκοσμίως, αναδεικνύοντας την Αθήνα ως σκηνικό 
διεθνούς αθλητικού γεγονότος. Παράλληλα, η φετινή διοργάνωση 
επεκτείνεται σε 16 ειδικές διαδρομές σε Αττική, Στερεά Ελλάδα, 
Πελοπόννησο και –για πρώτη φορά μετά από 30 χρόνια– Θεσσαλία.
Σημαντική ήταν η αναφορά στα οικονομικά και κοινωνικά οφέλη 
του θεσμού. Το 2024, το αποτύπωμα του αγώνα ξεπέρασε τα 45 
εκατομμύρια ευρώ, με πάνω από 100.000 θεατές και δεκάδες 
χιλιάδες επισκέπτες να ενισχύουν την τοπική οικονομία.
Κεντρικός στόχος φέτος είναι και η προώθηση της οδικής ασφάλειας. 
Υπό το σύνθημα «Μειώστε ταχύτητα», το Ράλλυ Ακρόπολις 
ενσωματώνει δράσεις ενημέρωσης για το νέο όριο των 30 χλμ./ώρα 
εντός πόλης, αναδεικνύοντας τον κοινωνικό του ρόλο.

Παγκόσμιο βραβείο σχεδίασης για 
το ηλεκτρικό Volkswagen ID. Buzz
Το πλήρως ηλεκτρικό Volkswagen ID. Buzz απέσπασε τον τίτλο 
«Παγκόσμιο Αυτοκίνητο της Χρονιάς 2025 για τη σχεδίασή του», στο 
πλαίσιο της Διεθνούς Έκθεσης Αυτοκινήτου της Νέας Υόρκης. Το βραβείο 
απονεμήθηκε από διεθνή επιτροπή δημοσιογράφων του κλάδου, η 
οποία ξεχώρισε την αισθητική του μοντέλου που παντρεύει το ρετρό 
στυλ του θρυλικού Volkswagen Bus με σύγχρονες σχεδιαστικές 
γραμμές. Το ID. Buzz διακρίνεται για τη δίχρωμη εξωτερική του 
εμφάνιση, την ψηφιακή του ταυτότητα και τον ευρύχωρο, μοντέρνο 
εσωτερικό χώρο, αναδεικνύοντας τη νέα σχεδιαστική κατεύθυνση 
της Volkswagen στην ηλεκτροκίνηση. Όπως ανέφερε ο Πρόεδρος της 
Volkswagen Group of America, Kjell Gruner, το μοντέλο «εκπροσωπεί 
την ηλεκτρική ψυχή της μάρκας», διατηρώντας το συναισθηματικό 
στοιχείο της παράδοσης και συνδέοντάς το με τις απαιτήσεις του σήμερα.
Τα βραβεία «World Car Awards» απονέμονται από το 2004 και 
αξιολογούν παραμέτρους όπως 
καινοτομία, σχεδίαση, ασφάλεια, 
επιδόσεις και περιβαλλοντική 
υπευθυνότητα. Φέτος, η 
Volkswagen διακρίνεται για έκτη 
φορά, με το ID. Buzz να προστίθεται 
σε μια λίστα επιτυχιών που 
περιλαμβάνει μοντέλα όπως τα 
Golf, Polo και ID.4.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΏΡΓΟΥ

Το νέο Citroën C3 Aircross
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Ο,τι αξίζει να μάθετε 
για τον κόσμο  

της αυτοκίνησης θα 
το βρείτε κάθε 

εβδομάδα στο e-mail 
σας με την ipaper.

Γκαζώνουμε... 

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

διαθέσιμο στην Ελλάδα με εκδόσεις 5 και 7 θέσεων
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

50 χρόνια Skoda 130 RS:

Ένα κουπέ-θρύλος 
του μηχανοκίνητου 
αθλητισμού
Το Skoda 130 RS συμπληρώνει φέτος 
μισό αιώνα από την πρώτη του 
εμφάνιση και παραμένει ένα από τα πιο 
εμβληματικά αγωνιστικά μοντέλα της 
μάρκας. Το 1975 έκανε το ντεμπούτο του 
στην πίστα του Most, σηματοδοτώντας 
την έναρξη μιας επιτυχημένης 
διαδρομής σε αγώνες ράλλυ και πίστας, 
με διακρίσεις που το καθιέρωσαν στην 
παγκόσμια αγωνιστική σκηνή.
Ανάμεσα στα σημαντικά του 
επιτεύγματα ξεχωρίζει η νίκη στην 
κατηγορία του στο Ράλλυ Μόντε Κάρλο 
το 1977, καθώς και η όγδοη θέση στο 
Ράλλυ Ακρόπολις το 1979. Το 1981 
κατέκτησε τον τίτλο στο Ευρωπαϊκό 
Πρωτάθλημα Αυτοκινήτων Τουρισμού, 
επιβεβαιώνοντας τις επιδόσεις του και 
σε πίστα.
Το 130 RS ξεχώρισε για την ελαφριά 
κατασκευή του και την εξαιρετική 
οδηγική συμπεριφορά. Με βάρος μόλις 
720 κιλά και ισχύ έως 142 ίππους στην 
έκδοση πίστας, έφτανε τελική ταχύτητα 
220 χλμ./ώρα.

}*
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Το νέο Audi Q5
με αναβαθμισμένη τεχνολογία 
και αυξημένη πρακτικότητα

Η τρίτη γενιά του Audi Q5 φτάνει με αλλα-
γές που ενισχύουν τον πολυχρηστικό χα-
ρακτήρα του μοντέλου, εστιάζοντας τόσο 
στην καθημερινή άνεση όσο και στην τε-
χνολογική υπεροχή. Με έμφαση στην ευ-
ελιξία, το νέο SUV της Audi διατηρεί τον 
premium προσανατολισμό του, ενισχύο-

ντας παράλληλα τις δυνατότητές του σε δι-
αφορετικά περιβάλλοντα οδήγησης.

Η ανανεωμένη πνευματική ανάρτηση 
προσαρμόζεται σε κάθε ανάγκη, επιτρέπο-
ντας μεταβολή της απόστασης από το έδα-
φος έως και 45 χιλιοστά, διευκολύνοντας 
τόσο τις αστικές μετακινήσεις όσο και τις 
εκτός δρόμου εξορμήσεις. Ο εσωτερικός 
χώρος είναι σχεδιασμένος για μέγιστη ευ-

ελιξία: τα πίσω καθίσματα μετακινούνται 
και αναδιπλώνονται, φτάνοντας σε χωρη-
τικότητα αποσκευών έως και 1.473 λίτρα.

Η πρακτικότητα συνεχίζεται με πολλές 
έξυπνες λύσεις, όπως η δυνατότητα απο-
θήκευσης του καλύμματος πορτμπαγκάζ 
κάτω από το πάτωμα, πρόσθετοι αποθη-
κευτικοί χώροι για μικροαντικείμενα και 
εύκολη τοποθέτηση παιδικών καθισμά-

των. Στην κεντρική κονσόλα υπάρχει ψυ-
χώμενη επιφάνεια ασύρματης φόρτισης 
για κινητά τηλέφωνα, ενώ USB-C θύρες 
εμπρός και πίσω εξυπηρετούν ακόμη και 
συσκευές όπως tablets και laptops.

Το υβριδικό σύστημα MHEV συμβάλλει 
στη μείωση της κατανάλωσης και επιτρέπει 
σύντομες διαδρομές με μηδενικές εκπο-
μπές. Το εσωτερικό ενισχύεται από head-

up display, νέο σύστημα infotainment και 
φωνητικό βοηθό με τεχνητή νοημοσύνη.

Ξεχωρίζει επίσης ο φωτισμός, με προ-
βολείς Matrix LED και πίσω φώτα OLED 
δεύτερης γενιάς που προσαρμόζονται δυ-
ναμικά. Το νέο Q5 φιλοδοξεί να καλύψει 
τις απαιτήσεις όσων αναζητούν ένα SUV 
με ισορροπία μεταξύ τεχνολογίας, άνεσης 
και καθημερινής λειτουργικότητας.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΏΡΓΟΥ
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Γράφει 
ο Ανέστης 

Γερονικολάκης

«Τελειώνουν» 
με τον ΟΠΕΚΕΠΕ
Μετά τον πρόσφατο σάλο και το επεισόδιο με τους 
Ευρωπαίους ελεγκτές η κυβέρνηση αποφάσισε να 
ρίξει τίτλους τέλους στον ΟΠΕΚΕΠΕ.  
Ο Οργανισμός Πληρωμών και Ελέγχου 
Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισμού 
και Εγγυήσεων, μέχρι σήμερα διαχειριζόταν 
δισεκατομμύρια ευρώ σε επιδοτήσεις 
για τους Έλληνες αγρότες. Παρατυπίες, 
κακοδιαχείριση και αδιαφανείς 
διαδικασίες φαίνεται πως αποτέλεσαν επί 
μακρόν τον κανόνα και όχι την εξαίρεση. 
Οι αγρότες πάντως δεν έχουν τίποτα να 
φοβούνται διαβεβαιώνουν οι πηγές μας. 
Αρκεί τα «χαρτιά» τους να είναι καθαρά και 
θα εισπράξουν on time…

The Bostonians
Στην άλλη άκρη του Ατλαντικού βρίσκεται 
εδώ και λίγες ώρες κλιμάκιο της Βουλής 
των Ελλήνων. Με πρώτο – πρώτο τον 
αντιπρόεδρο της Βουλής, Γιάννη Πλακιωτάκη. 
Παρακολουθούν συνέδριο στη Βοστώνη 
για την ελληνική γλώσσα, τον πολιτισμό και 
τα ομογενειακά ΜΜΕ. Μόλις με το καλό 
επιστρέψουν καλό θα ήταν να «σφυρίξουν» 
μερικές ιδέες στα αρμόδια Υπουργεία για τη 
διάδοση της γλώσσας. Δεν αρκεί η επερχόμενη 
καθιέρωσή της από την UNESCO. Χρειάζεται 
και μια στέρεα πολιτική πολιτισμού σε τούτον τον 
τόπο. Ας μη μας απασχολεί ο πολιτισμός μόνο από 
τα τερτίπια της Εθνικής Πινακοθήκης…

O θείος Σαμ
Ο Θείος Σαμ υπήρξε παραδοσιακά ένα 
δημοφιλές σύμβολο της αμερικανικής 
κυβέρνησης στον αμερικανικό 
πολιτισμό και μια εκδήλωση 
πατριωτικού συναισθήματος. 
Αυτό το «πατριωτικό» το έχει και 
ο Έλληνας … θείος. Ο Αντώνης 
Σαμαράς το έχει πάρει πατριωτικά 
και όλοι είναι στο «περίμενε» των 
ανακοινώσεων του. Δεν γράφω 
τυχαία ανακοινώσεων και όχι 
αποφάσεων. Ο Καλαματιανός 
τις έχει ήδη πάρει και θα 
μάθουμε σύντομα ποιες είναι 
αυτές…

Επιβεβαίωση
Ο Βασίλης Σιαδήμας ανέλαβε τις προηγούμενες 
ημέρες καθήκοντα Γενικού Γραμματέα 
του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, με 
αρμοδιότητα τις Επενδύσεις και το ΕΣΠΑ. Την 
τοποθέτηση του … Πατρινού, σας την είχαμε 
«ψιθυρίσει» εδώ και κάτι εβδομάδες. Οι πηγές 

μας δεν μας απογοήτευσαν. Υποσχόμαστε 
και άλλες ειδήσεις με ονόματα και 
διευθύνσεις…
 

Alexis
Πίσω από τις λέξεις δεν κρύβεται ο… 
Αλέξης. Ο «πρώτη φορά Αριστερά» 
έκανε όσα έκανε με τον Κασσελάκη (τα 

θυμάστε, να μην τα γράφουμε), όμως 
αυτήν τη φορά οι διαρροές φαίνεται πως 

τον ξεπερνούν. Ο Τσίπρας μπορεί να θέλει 
πράγματι να κάνει come back, αφού τα 

«κουτσά άλογα» της κεντροαριστεράς θα τους 
εξασφαλίσουν όχι μόνο άνετη επάνοδο αλλά 
και είσοδο στη Βουλή που με τον Φάμελλο 
δεν είναι και δεδομένη. Όμως το πώς, το τι 
και το γιατί, θέλει να το αποφασίσει ο ίδιος και 
μάλλον δε βλέπει με καλό μάτι τόσες δημόσιες 
παρεμβάσεις για τον ίδιο χωρίς… τον ίδιο.

Βραβεία και “βραβεία”
Δεν ξέρει αν πρέπει να κλάψει ή να γελάσει 
η δημοσιογραφική πιάτσα, με κάποια από τα 
πρόσωπα που είδαν και την φετινή χρονιά 
στις απονομές του Ζαππείου, για τα βραβεία 
του κλάδου. Και είναι κρίμα διότι ο θεσμός 
κινδυνεύει να ευτελιστεί πλήρως από τις επιλογές 
κάποιων, όσο κύρος και αν παλεύουν να του 

δώσουν τόσο ο εκάστοτε ΠτΔ, όσο και άλλοι 
θεσμικοί που... παρίστανται ανάμεσα σε 

πραγματικά άξιους δημοσιογράφους 
και εργάτες της ενημέρωσης, τα 
τελευταία χρόνια διακρίνουμε 
φυντάνια τόσο... ταυτισμένα με 
κόμματα, που είναι να απορεί 
κανείς, πώς τους δίνουν βραβεία 
και πως αυτοί «περήφανα» τα 
παραλαμβάνουν κομπάζοντας 

για την αδέσμευτη πένα τους. 
Γελάνε πάνω και κάτω από 
τον Ισθμό…

}*
}

Μόνο βραβείο; Για 
Πούλιτζερ είναι 

ορισμένοι. Ονόματα δε 
λέμε γιατί θα πικραθεί 

η ΕΣΗΕΑ, θα θυμώσει το 
σινάφι και δε θέλουμε 

το «κακό μάτι».  
Οι παροικούντες  
την Ιερουσαλήμ 

γνωρίζουμε καλά…


